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Nad dopisy čtenářů

Milí rodáci!

Na titulní straně Otnického zpravodaje je obrázek části ulice Pančava. 
Namalovala ho otnická rodačka Marie Jakubčáková, která pravidelně 
posílá příspěvky do Otnického zpravodaje. Na obrázku jsou zachyceny 
domy tak, jak je znala v době svého mládí, to je v polovině minulého sto-
letí. Marie Jakubčáková, rozená Rafajová bydlela v prvním domě zprava, 
který byl později zbořen a na jeho místě postavila nový dům rodina Pše-
nákova (viz foto nahoře). Současnou podobu části ulice Pančava, která je 
na titulní straně vyfotil Adam Sekanina. 

Do pokojné odpolední siesty zazněl veselý hlas mé dce-
ry: „Mami, vstávej, přišly Otnice…!“ A fakt – na stole 
ležel Otnický zpravodaj a já za pár okamžiků už jsem 
listovala jeho stránkami. A bylo co číst, co obdivovat, 
čemu se těšit. Kolik jen těch různých soutěží, kolik 
společenských akcí, kolik vzdělávacích aktivit obecní 
knihovny… Potěšila mne informace o  tom, že během 
Velikonoc vás navštívila cimbálová muzika z  Čejče. 
Krása!

Nuž a potom veškerou moji pozornost upoutalo po-
jednání o uctění památky výročí osvobození Otnic Ru-
dou armádou. Když jsem ve Zpravodaji viděla všechny 
ty snímky, všechny ty uniformy, tu bojovou techniku, 
ty státní vlajky, jakož i projevy úcty všem padlým hrdi-
nům, věřte mi, že se moje oči zarosily slzami dojetí. Jak 
ráda bych v těch chvílích byla s vámi, milí moji rodáci. 

Jenže Otnice jsou daleko – co se cesty týká. Ale Otni-
ce jsou blízko – co se týká mého srdce. Proto se osměluji 
k dopisu připojit též i „Prosebnou modlitbu“ jako pro-
jev úcty všem, co nám vybojovali svobodu…

Marie Jakubčáková

Odpočinutí věčné přislíbil jsi, Pane, 
jako bys netušil, co se v světě stane, 
že budou vražděné přemnohé oběti, 
ztepilí mužové i nevinné děti.

Hořela města, řítily se domy
a počty zmučených rostly v miliony.
Zmírali zranění na polích minových,
ale i páleni v komorách plynových. 

Památka zesnulých celým světem běží, 
ale místa těchto hrobů najdeš, Pane, stěží. 
Nad jejich popelem nevzkvétá kvítí
a s žádnou pietou svíce nezasvítí. 

V děsivých hlubinách spočívají tiše, 
jak to přikázala „slavná Třetí Říše.“
Shlédni, Pane, na zem – nic Ti v tom nebrání, 
uděl těm martýrům věčné požehnání…

A v lidských srdcích zažni plamen: 
„Zvěrským hrůzám – navždy amen!“

Marie Jakubčáková

Poděkování 

Děkujeme 
zaměstnancům 
obecního úřadu, 
za zajištění ořezu 
stromů pod elektrickým 
napětím na soukromých 
pozemcích.

 Spoluobčané

Prosebná modlitba
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Ako zvyčajne, cestou z práce sa pani Helena zastavi-
la v sídliskovom nákupnom centre. Blížili sa Vianoce,  
obchody boli plné zhonu. Netrpezlivých zákazníkov  
obsluhovali unavené a podráždené predavačky.

Helena nakúpila najprv tovar každodenného cha-
rakteru a na ostatok sa zastavila aj v predajni zeleniny. 
Vitrínky i  regály boli bohato zásobené typickým via-
nočným ovocím. Žena sa postavila do radu a  keď sa 
dostala k pultu, nakúpila všetko, čo o pár hodín pláno-
vala položiť na vianočný stôl. Bezmyšlienkovite zapla-
tila požadovaný obnos a opustila predajňu. 

Zima medzitým prituhla. 
Helena chvíľu kráčala k blízkej lavičke. A hoci bola 

čerstvo zasnežená, položila na ňu ťažké nákupné tašky. 
Potrebovala si oddýchnuť. Zároveň so uvoľnenými ru-
kami tuhšie pritiahla ku krku golier i kapucňu vetrov-
ky. Potom si opätovne nasadila rukavice, zobrala tašky 
a pokračovala v ceste domov. 

Mala za sebou neľahký pracovný deň v zamestnaní. 
No bola rada, že bez problémov ponakupovala všetko, 
čo chcela. 

Všetko! Po tom slove jej prebehla začudovanou mys-
ľou cena, ktorú predavačka za nákup ovocia od nej pý-
tala. Áno – platila 23 korún. Jasne si to číslo pripome-
nula. Ale veď predsa iba banány museli stáť viac! A čo 
ostatný tovar, mandarínky, grepy…?

Tieto myšlienky ju sprevádzali až domov. Rozložila 
nákup na stôl a vybrala z vrecka účtenku. Nákup, ktorý 
ležal na stole, spolu s účtenkou svedčil o tom, že preda-
vačka sa poriadne pomýlila v  rátaní. Ale aj v písaní. 
Bloček bol popreškrtávaný, cifry na ňom nezrozumiteľ-
né (vtedy eště neboli v predajniach povinné registračné 
pokladne).

Helena celkom automaticky nakládla ovocie do 
tašky, do vrecka položila účtenku a poďho spät do pre-
dajne. Na „reklamáciu‘‘.

Keď predavačka k nej dvihla hlavu s otázkou, čo si 
praje, položila nákup na pult: „Pani, prekontrolujte si 
tento nákup, lebo cena vôbec nesedí.“ „A čo, chcete mi 
hádam povedať, že kradnem? Ja vaše peniaze nepotre-
bujem!‘‘ Ohradila sa obsluhujúca.

„Já nehovorím nič o kradnutí, žiadam iba to, aby ste 
si prekontrolovali tento nákup!‘‘ Nedala sa zákazníčka. 
Predavačka však ostentatívne obsluhovala iných zá-
kazníkov a Helenin nákup si nijako nevšímala. Ľudia 
stojaci v dlhom rade začali reagovať tak, akoby ich tou-
to nevybavenou reklamáciou oberala o čas. 

„Tak, pani, prekontrolujte to, lebo odídem preč…!‘‘
Na tieto slová sa predavačka pustila do váženia 

a preratúvania ovocia Heleninho nákupu. V  jej počí-
naní bolo badať nevôľu, ktorá vyvrcholila záverečnou 
iróniou: „No tak, milá pani, máme to všetko do po-
sledného dekagramu prevážené. Do posledného haliera 
prerátené. Je to všetko presne za 123 korún. A o koľko 
som vás to teda okradla?‘‘

Helena vybrala z vrecka pôvodnú účtenku a spolu so 
stokorunáčkou ju cez pult podala ohúrenej predavačke: 
„Neokradli ste ma, ale pomýlili ste sa. Pýtali ste odo 
mňa iba 23 korún. Ale ani ja vaše peniaze nepotrebu-
jem…‘‘ A pobrala sa z obchodu. 

Nedošla však ďaleko – predavačka rýchlo vybehla za 
Helenou von, pred predajňu a svojej zákazníčke sa sr-
dečne poďakovala.

Za pozornost děkuje  
Marie Jakubčáková

Milí čtenáři,  
náš Otnický 

zpravodaj jsem 
měla s sebou 
v nemocnici 
ve Vyškově. 
Všichni byli 

nadšení z našeho 
zpravodaje, z jeho 
kvality, z velkého 

množství akcí, které 
u nás máme. 
Tak jsem jim 

zpravodaj nechala 
na pokoji, aby si ho 

mohli přečíst. 

Jiřina Havelková
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Dostávám do rukou 96. číslo našeho Otnického zpravo-
daje. Ve chvilce již obsahem mimořádně obsáhlým lis-
tuji a připadá mi až k nevíře, co všechno se u nás děje. 
Zachytit a vše v této podobě vydat, je opět úžasný výkon. 
Ocenění a uznání našich veršotepců Drahomíry Tišero-
vé, Marie Jakubčákové a zejména nejmladších Adama 
Sekaniny a Simony Matějíčkové, je víc než vyznamenání 
pro naši obec jejími občany. Že vedení obce a knihovnice 
má na tomto vývoji velký podíl, je víc než jasné.

Hody tentokrát zaznamenány nejsou. Nedivím se, 
protože jsou opět slaveny v krojích kyjovských i přesto, 
že naše krásné kroje jsou připraveny. Nejsou sice tak 
jako kyjovské přizdobeny, ale naše! Nikdy jsme tak bo-
hatou obcí nebyli jako Kyjov. A nesoutěžíme, jen uka-
zujeme, co bylo dávno možné. Škoda, že mnozí o  té 
době nic neví. I okolní obce si kroje pořizují s ohledem 
na tradici. Shrnuto, chybí hrdost nad obcí kdysi ne vi-
nou občanů nejchudší, ale vždy veselou! Například Do-
žínky bývaly poděkováním za obrovské úsilí občanů při 
sklizni úrody. Záznamy najdete u  Marty Králové Na 
dobré hodince v Otnicích a zachycených v nejčerstvěj-
ší publikaci 100 let republiky vydané obcí a nadšením 
Jany Štěpánkové a kolektivu. Knihy jsou ke koupi na 
obecním úřadě.

KDO NEZNÁ HISTORII,  
NEPOROZUMÍ SOUČASNOSTI!

Ráda bych také poděkovala členům klubu Vojenské his-
torie za vzpomínku na 79. výročí osvobození naší obce.

Ludmila Kaloudová

Pavel Čtvrtníček 
Jestlipak víte, že máme v Otnicích bývalou Baťovu 
prodejnu? 

Tenhle pán by vám o  ní mohl vyprávět hodiny. 
Není divu. Krom toho totiž, že je vášnivým obdivo-
vatelem Napoleona, jenž by letos 15. srpna oslavil 
255. narozeniny, v tomto domě dříve se svými rodiči 
bydlíval. A právě v době, kdy v něm byla tehdejší pro-
dejna Baťovy obuvi. 

Pavel Čtvrtníček zdraví „šecky Otničáky“ a připíjí 
jim na zdraví Napoleonem ze svojí chaty u Vřesovic!

-red-

Ohlédnutí za minulým  
číslem zpravodaje

Stárci v otnických krojích v roce 2021. Slavnostní oblečení, 
které se v naší obci dříve nosilo, vychází z prostého půvabu 
zvlněné krajiny, z  rozvážnější povahy, z  tvrdších životních 
podmínek (z knihy Na dobré hodince v Otnicích, str. 209).
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	 něných	živočichů	pro	Ústav	biologie	obratlovců	Akademie	věd	ČR,	Brno.	
Výjimka	se	 vztahuje	na	přirozený	 vývoj	 „kočky	divoké“,	 která	 je	 chráně-
na	evropskou	legislativou	a	je	zařazena	do	kriticky	ohrožených	živočichů.	
Udělení	výjimky	je	požadováno	z	důvodu	výzkumu	a	monitoringu	na	území	
ORP	Hodonín,	Kyjov,	Bučovice,	Slavkov	u	Brna,	kde	bude	docházet	k	od-
chytu	a	manipulaci	s	jednotlivými	jedinci.

8. Faktury ke schválení:
a)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24601835	ve	výši	150	876,99	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	květen	2024.
b)	 Klempířství	 Karel	 Urban,	 Bošovice	 –	 faktura	 č.	 2024006	 ve	 výši	 

727	131,30	Kč	za	provedené	práce	opravy	střechy	budovy	ZŠ	v	rámci	pro-
jektu	„Instalace	FVE	na	střechu	ZŠ“.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	8,	zápisu	
9. Termíny jednání zastupitelstva obce v II. pololetí roku 2024:
	 Zastupitelé	projednali	a	schválili	termíny	jednání	zastupitelstva	na	2.	polo-

letí	roku	2024.	
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	termíny	zasedání	zastupitelstva	obce	na	2.	polo-

letí	roku	2024.	Termíny	zasedání	jsou	zveřejněny	na	úřední	desce.	
10.	Závěrečný	účet	DSO	Cezava	za	rok	2023:
	 Zastupitelé	 projednali	 a	 vzali	 na	 vědomí	 Závěrečný	 účet	 DSO	 Region	 

Cezava	za	rok	2023,	který	byl	schválen	na	Valné	hromadě	dne	13.	6.	2024.	
Návrh	 závěrečného	 účtu	 DSO	Region	 Cezava	 byl	 zveřejněn	 na	 úřední	
desce	od	29.	5.	2024	do	14.	6.	2024.

	 Příjmy:		 14	677	752,09	Kč
	 Výdaje:		 14	539	645,08	Kč
	 Financování:		 138	107,01	Kč
11.	Porovnání	 cenových	 nabídek	 na	 dodání	 polopodzemních	 kontej- 

nerů:
	 Zastupitelé	projednali	předložené	cenové	nabídky	na	dodávku	5	ks	polo-

podzemních	kontejnerů	na	 tříděný	odpad,	o	objemu	5m³.	Byly	osloveny	
3	firmy.	Předložené	cenové	nabídky:

	 SDO	Technika	s.r.o.	Šenov	u	Nového	Jičína	–	558	600	Kč	bez	DPH
	 Komunální	technika,	s.r.o.	Brandýs	nad	Labem	–	519	920	Kč	bez	DPH
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	společnosti	Komunální	 techni-

ka,	s.r.o.	Brandýs	nad	Labem,	na	dodání	5	ks	polopodzemních	kontejnerů	
na	tříděný	odpad,	o	objemu	5m³,	ve	výši	519	920	Kč	bez	DPH	a	pověřuje	
starostu	obce	podpisem	Smlouvy	o	dílo.

12.	Cenová	nabídka	na	stavební	práce	k	montáži	polopodzemních	kontej-
nerů	–	Prostavby,	a.s.:

	 Z	důvodu	zajištění	stavebních	prací	pro	uložení	polopodzemních	kontej-
nerů	do	země	a	úpravy	okolního	terénu,	zastupitelé	projednali	obdrženou	
cenovou	nabídku	od	společnosti	Prostavby,	a.s.	Otnice,	na	zajištění	sta-
vebních	prací	ve	výši	244	948,05	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	na	stavební	práce	pro	uložení	

polopodzemních	kontejnerů,	od	společnosti	Prostavby	a.s.	Otnice,	ve	výši	
244	948,05	Kč	bez	DPH.

13.	Servisní	smlouva	a	dohoda	o	ukončení	Rámcové	smlouvy	–	Trasko	
Servis,	s.r.o.	Vyškov:

	 Z	 důvodu	 změny	 názvu	 společnosti	 zastupitelstvo	 projednalo	 obdržený	
návrh	Dohody	o	ukončení	Rámcové	smlouvy	ze	dne	7.	12.	2021,	uzavře-
nou	mezi	obcí	Otnice	a	společností	Trasko	a.s.	Vyškov	a	projednalo	návrh	
Servisní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	společností	TRASKO	Servis,	s.r.o.	
Vyškov,	 na	provádění	 pravidelných	prohlídek,	 kontrol	 a	 revizí	 plynových	
a	tlakových	zařízení,	umístěných	v	obecních	budovách.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Dohodu	o	ukončení	Rámcové	smlouvy	mezi	

obcí	Otnice	a	společností	Trasko,	a.s.	Vyškov	ze	dne	7.	12.	2021	a	schva-
luje	uzavření	Servisní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	společností	TRASKO	
Servis,	s.r.o.	Vyškov,	na	provádění	pravidelných	prohlídek,	kontrol	a	revizí	
plynových	a	tlakových	zařízení,	umístěných	v	obecních	budovách.

17. 6. 2024
4.	 Žádost	o	opakované	vyjádření	-	stanovisko	obce	–	Martina	Wielando-

vá,	Klobouky	u	Brna:
	 Zastupitelé	projednali	opakovanou	žádost	paní	Martiny	Wielandové	z	Klo-

bouk	u	Brna,	přednesenou	projektantem	Ing.	arch.	Liborem	Procházkou,	
o	přehodnocení	zamítnuté	žádosti	uložení	dvou	vodovodních	a	kanalizač-
ních	přípojek	do	obecního	pozemku	parc.č.	110/2	v	k.ú.	Otnice.	Obec	po-
žaduje	jednoduchou	studii	záměru	umístění	jednoho	i	dvou	RD	na	pozem-
cích	parc.č.	109,	110/1,	které	jsou	ve	vlastnictví	paní	Wielandové.	Za	tímto	
účelem	 a	 k	 dopřesnění	 požadavku	 obce	 se	 uskuteční	 schůzka	 starosty	
a	Ing.	arch.	Procházky.	Po	doložení	studie	bude	žádost	opětovně	projed-
nána	v	zastupitelstvu	obce.

5.	 Plánovací	 smlouva	 a	 stanovisko	 obce	 ke	 stavebnímu	 záměru	 –	 
Mgr.	Diana	Nováková:

	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Plánovací	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	paní	
Mgr.	Dianou	Novákovou,	Otnice,	o	připojení	novostavby	RD	na	pozemku	
parc.č.	1181,	ke	stávající	komunikaci	na	parc.č.	568	v	k.ú.	Otnice,	která	je	
ve	vlastnictví	obce.	Žadatelka	se	zavazuje	na	vlastní	náklady	vybudovat	
veřejnou	komunikaci	prodloužením	stávající	komunikace	v	provedení	dle	
projektové	dokumentace	a	po	kolaudaci	celého	stavebního	záměru	nově	
vybudovanou	 komunikaci	 předat	 bezplatně	 do	 užívání	 obce.	 Současně	
byla	projednána	i	žádost	o	stanovisko	obce	k	projektové	dokumentaci	no-
vostavby	RD	na	pozemku	parc.č.	1181	v	k.ú.	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	nemá	připomínek	k	předložené	projektové	dokumen-

taci	 stavebního	záměru	novostavby	RD	na	pozemku	1181	v	 k.ú.	Otnice	
a	schvaluje	Plánovací	smlouvu	mezi	obcí	Otnice	a	Mgr.	Dianou	Novákovou	
Otnice,	o	připojení	novostavby	RD	na	pozemku	1181v	k.ú.	Otnice	ke	stáva-
jící	místní	komunikaci	na	parc.č.	568	v	k.ú.	Otnice.

6.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Zdeněk	Šášek,	Svinošice	–	oznámení	o	zahájení	územního	řízení	pro	sta-
vební	 záměr	 „Komunikace	a	 inženýrské	sítě	pro	budoucí	 rodinné	domy,	
Otnice“	 na	 pozemcích	 parc.č.	 838,	 839,	 1000/7,	 1006,	 1008,	 1595/2,	 
2104/1,	2104/2,	2109,	5675	v	k.ú.	Otnice.	

b)	 	Jan	a	Vladimíra	Pokorní,	Otnice	–	územní	souhlas	ke	stavebnímu	zámě-
ru	„Stavba	betonového	oplocení	v	zahradní	části	u	stávajícího	rodinného	
domu	č.p.	239,	Otnice“,	na	pozemku	parc.č.	525	v	k.ú.	Otnice.

c)	 Soňa	Kružíková,	Odolena	Voda,	Mgr.	Taťána	Mádlová,	Brno	–	oznáme-
ní	o	zahájení	 řízení	o	dodatečném	povolení	stavby	a	pozvání	k	ústnímu	
jednání	dne	21.6.2024	v	9	hod.	na	místě	stavby	„Objekt	kolny	–	garáže,	
v	zahradě	parc.č.	1163,	Otnice“	na	pozemku	parc.č.	1163	v	k.ú.	Otnice.

d)	 Ivo	 Petlák,	 Hodějice	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 územního	 řízení	 a	 naříze-
ní	ústního	 jednání	dne	27.6.2024	v	9	hod.	na	místě	stavebního	záměru	 
„Novostavba	bytového	domu,	Otnice“	na	pozemcích	parc.č.	38,	39,	343/3,	
1461/4	v	k.ú.	Otnice.

e)	 Roman	 Michalkiewicz,	 Otnice	 –	 souhlas	 s	 ohlášením	 změny	 ohlášené	
stavby	„Přístřešek	garáže,	Otnice“	na	pozemcích	parc.č.	1082/2,	1081/4,	
1084/1,	1084/3,	1084/5,	1084/6,	1084/7,	1084/9,	1085/1,	1086/1,	1107/2,	
1107/27	v	k.ú.	Otnice,	před	jejím	dokončením.	Předmětná	změna	uvažuje	
se	zastřešením	stavby	v	úrovni	2.NP	a	polyfunkčním	využití	prostoru	pod	
střechou.

7.	 Materiály	Krajského	úřadu	JMK:
A)	 Krajský	 úřad	 JMK,	 odbor	 územního	 plánování	 vydává	 Aktualizaci	 č.3a	

Zásad	 územního	 rozvoje	 jihomoravského	 kraje	 formou	 opatření	 obecné	
povahy.	Aktualizace	 č.3a	Zásad	územního	 rozvoje	 Jihomoravského	 kra-
je	byla	vydána	na	24.	zasedání	Zastupitelstva	Jihomoravského	kraje	dne	
25.	4.	2024.	Na	úplné	znění	Zásad	územního	rozvoje	Jihomoravského	kra-
je	a	jejich	aktualizací	je	možno	nahlédnout:

	 –	 V	elektronické	podobě	na	webových	stránkách	JMK	
	 –	 	V	listinné	podobě	v	budově	Krajského	úřadu	JMK,	odbor	územního	plá-

nování	
B)	 Krajský	úřad	JMK,	odbor	životního	prostředí	oznamuje	o	zahájení	 řízení	

k	žádosti	o	povolení	výjimky	ze	základních	podmínek	ochrany	zvláště	chrá-

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	směny	pozemku	parc.č.	2110	v	k.ú.	Otni-

ce,	o	výměře	118	m²,	za	pozemek	parc.č.	2104/31	v	k.ú.	Otnice	o	výměře	
117	m²,	dle	geometrického	plánu	č.	964-140/2024.	

21.	Záměr	směny	pozemků	parc.č.	2109	a	1006	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Zdeňka	Šáška	Svinošice,	o	směnu	

pozemku	ve	vlastnictví	obce	Otnice,	parc.č.	2109	v	k.ú.	Otnice,	o	výmě-
ře	111	m²,	druh	orná	půda.	Uvedený	pozemek	by	žadatel	 rád	směnil	za	
pozemek	parc.č.	1006,	o	výměře	109	m²,	který	bude	součástí	plánované	
výstavby	inženýrských	sítí	a	komunikace.	Pozemek	je	aktuálně	ve	vlastnic-
tví	Jany	Trundové,	Těšany	a	je	ve	fázi	převodu	do	vlastnictví	žadatele.	Byl	
již	podán	návrh	na	vklad	do	katastru	nemovitostí.	V	případě	souhlasného	
stanoviska	obce	budou	zajištěny	veškeré	podklady	ke	směně	nemovitostí	
na	náklady	žadatele,	až	po	dokončení	změny	vlastnictví	ve	prospěch	ža-
datele.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	směny	pozemku	parc.č.	2109	v	k.ú.	Otnice,	

o	výměře	111	m²,	za	pozemek	parc.č.	1006	v	k.ú.	Otnice	o	výměře	109	m²,	
dle	geometrického	plánu	č.	964-140/2024.	Uzavření	směnné	smlouvy	 je	
podmíněno	vytvořením	pozemku	pro	páteřní	komunikaci	a	po	vybudování	
komunikace	bezúplatnému	předání	obci.

22.	Žádost	 o	 vyjádření	 k	 projektové	 dokumentaci	 –	 Simona	 Krausová,	
Martin	Otipka:

	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 od	 Ing.	 Petry	 Procházkové	Tvarožná,	 kte-
rá	zastupuje	paní	Simonu	Krausovou	Otnice	a	Martina	Otipku	Stěbořice,	
o	vyjádření	obce	k	projektové	dokumentaci	pro	provedení	stavby	„Novo-
stavba	RD,	parc.č.	895/1	v	k.ú.	Otnice“	a	souhlas	s	napojením	na	místní	
komunikaci,	jako	součást	podkladů	územního	a	stavebního	řízení.	Jedná	
se	o	novostavbu	rodinného	domu	včetně	nových	přípojek	inženýrských	sítí	
a	sjezdu	na	komunikaci.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	s	předloženou	projektovou	dokumentací	od	

Ing.	Petry	Procházkové	Tvarožná,	pro	provedení	stavby	„Novostavba	RD,	
parc.č.	895/1	v	k.ú.	Otnice“,	bez	připomínek.

23.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	členům	Rybářského	spolku	Otnice	za	uspořádání	akce	„Dět-

ské	rybářské	závody“	u	rybníka	Pod	Poltňou,	dne	1.	6.	2024.
	 Poděkování	členům	TJ	Sokol	Otnice	za	uspořádání	akce	„Gulášfest	2024“,	

spojenou	s	bohatým	programem.	Akce	se	konala	dne	8.	6.	2024.	
	 Zastupitele	diskutovali	k	informaci	od	Ing.	arch.	Waltra,	který	zpracovává	

dokumentaci	na	 rozšíření	MŠ	nad	stávajícím	oddělením.	Hlavním	důvo-
dem	rozšíření	MŠ	je	nutnost	řešit	havarijní	stav	střech.	Dle	prozatímních	
výpočtů	studie	budou	náklady	min.	22	mil.	Kč.	Od	částky	se	odvíjí	i	cena	
za	zpracování	projektové	dokumentace.	

	 Ke	dni	30.	6.	2024	bude	ukončen	provoz	kabelové	televize	a	Infokanálu	
v	obci.	Společnost	Kabel	Sat	s.r.o.	Křižanovice	ukončila	Licenci	na	vysílání	
a	od	1.	7.	2024	pan	Jiří	Fryc	Měnín,	ukončuje	provozování	kabelové	televi-
ze	v	obci.	

15. 7. 2024
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	4	–	V	rámci	projednávání	žádosti	paní	Martiny	Wielandové,	Klobouky	

u	Brna	o	 stanovisko	obce	k	uložení	2	 kanalizačních	a	 vodovodních	pří-
pojek,	se	schůzka	vedení	obce	a	projektanta	Ing.	arch.	Libora	Procházky	
uskuteční	dne	25.	7.	2024	v	10	hod.	v	kanceláři	starosty	obce,	kde	budou	
předloženy	požadované	návrhy	využití	pozemků	109,	110/1	v	k.ú.	Otnice.

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Zdeněk	Šášek,	Svinošice	–	územní	rozhodnutí	o	umístění	stavby	„Komu-
nikace	a	inženýrské	sítě	pro	budoucí	rodinné	domy,	Otnice“	na	pozemcích	
parc.č.	838,	839,	1000/7,	1006,	1008,	1595/2,	2104/1,	2104/2,	2109,	5675	
v	k.ú.	Otnice.	

b)	 Soňa	Kružíková,	Odolena	Voda,	Mgr.	Taťána	Mádlová,	Brno	–	rozhod-
nutí	o	dodatečném	povolení	stavby	„Objekt	kolny	–	garáže,	v	zahradě	
parc.č.	1163,	Otnice“	na	pozemku	parc.č.	1163	v	k.ú.	Otnice.

c)	 EG.D,	a.s.	Brno	–	oznámení	o	zahájení	územního	řízení	k	vydání	rozhod-
nutí	o	umístění	stavby	pro	stavební	záměr	„Otnice,	kabel	NN	Ondra“	na	
pozemcích	parc.č.	532/1,	541	v	k.ú.	Otnice.

14.	Žádost	o	finanční	dar	–	TJ	Sokol	Otnice:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 TJ	 Sokol	 Otnice	 o	 finanční	 dar	 ve	 výši	

15	000	Kč	na	uhrazení	nákladů	na	hudební	produkci,	při	konání	kulturní	
akce	„Gulášfest	2024“.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	finanční	neúčelový	dar	ve	výši	15	000	Kč	

pro	TJ	Sokol	Otnice,	na	uhrazení	nákladů	na	hudební	produkci,	při	konání	
kulturní	akce	„Gulášefest	2024“.	

15.	Žádost	o	finanční	dar	–	ZO	ČSCH	Otnice:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	ZO	ČSCH	Otnice	o	finanční	dar	ve	výši	

30	000,-	Kč	na	uhrazení	nákladů	na	připravovanou	okresní	výstavu	zví-
řectva,	která	se	bude	konat	v	termínu	17.	-	18.	8.	2024	v	prostorách	farní	
zahrady.	V	 letošním	 roce	 se	bude	konat	 okresní	 výstava	mláďat	 králíků	
spojená	s	místní	výstavou	drůbeže	a	holubů.	Částka	bude	jako	vždy	vy- 
užita	na	provozní	výdaje	spojené	s	výstavou,	posudečné,	ceny	pro	vítěze	
a	poháry.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	finanční	neúčelový	dar	ve	výši	30	000	Kč	

pro	ZO	ČSCH	Otnice,	na	zajištění	okresní	výstavy	zvířectva,	která	se	bude	
konat	ve	dnech	17.	–	18.	8.	2024,	v	prostorách	farní	zahrady.

16.	Žádost	o	finanční	dar	–	Zájmový	spolek	Bludička	Otnice:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	nově	založeného	Zájmového	spolku	Bludička	

Otnice,	který	se	věnuje	volnočasovým	aktivitám	pro	děti	a	mládež	v	obci,	
o	finanční	dar	ve	výši	15	000,-	Kč,	na	zajištění	akcí,	které	spolek	Bludička	
plánuje	 uskutečnit	 v	 roce	2024	 v	 rámci	 svých	aktivit.	Veškeré	obdržené	
finance	budou	vždy	využity	pro	účely	pořádání	akcí	pro	děti	a	mládež.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	finanční	neúčelový	dar	ve	výši	15	000,-	Kč	

pro	Zájmový	spolek	Bludička	Otnice,	na	zajištění	akcí,	které	spolek	Bludič-
ka	plánuje	uskutečnit	v	roce	2024	v	rámci	svých	aktivit,	pro	děti	a	mládež.

17.	Žádost	o	finanční	dar	–	Oblastní	charita	Hodonín,	domácí	péče	Bučo-
vice	a	Slavkov	u	Brna:

	 Zastupitelstvo	projednalo	 žádost	od	Oblastní	 charity	Hodonín	o	 finanční	
podporu	ve	výši	10	000	Kč	na	projekt	„Domácí	zdravotní	péče	a	Hospicová	
péče	Bučovice	a	Slavkov	u	Brna“.	Charita	tímto	projektem	poskytuje	mo-
bilní	zdravotní	péči	a	dojíždí	za	pacienty	do	Otnic.	V	roce	2023	bylo	v	Otni-
cích	vykonáno	816	ošetřovacích	návštěv	a	poskytnuta	péče	u	42	občanů.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	finanční	dar	ve	výši	10	000,-	Kč	pro	Oblastní	cha-

ritu	Hodonín,	na	podporu	projektu	 „Domácí	zdravotní	péče	a	Hospicová	
péče	Bučovice	a	Slavkov	u	Brna“.

18.	Žádost	o	finanční	dar	–	Diakonie	Broumov:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 od	 Diakonie	 Broumov,	 sociální	 družstvo,	

Broumov,	na	poskytnutí	finančního	daru	v	rámci	možností	obce,	který	bude	
použit	na	nákup	pohonných	hmot	při	zajištění	svozů	sbírkového	materiálu.	
Byla	navržena	částka	finančního	daru	ve	výši	5	000	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	finanční	dar	ve	výši	5	000	Kč	pro	Diakonii	Brou-

mov,	sociální	družstvo,	Broumov,	na	nákup	pohonných	hmot	při	zajištění	
svozů	sbírkového	materiálu.

19.	Záměr	prodeje	pozemku	parc.č.	2103/3	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Zdeňka	Šáška	Svinošice,	o	odkou-

pení	zemědělsky	nevyužitelného	cípu,	pozemku	ve	vlastnictví	obce	Otnice,	
parc.č.	2103/3	v	k.ú.	Otnice,	o	výměře	59	m²,	druh	orná	půda,	dle	vypra-
covaného	geometrického	plánu	č.	964-140/2024.Žadatel	zajistí	na	svoje	
náklady	veškeré	podklady	k	převodu	nemovitosti.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 záměr	 prodeje	 pozemku	 parc.č.	 2103/3	 v	 k.ú.	

Otnice,	o	výměře	59	m²,	za	cenu	100,-	Kč/m²,	dle	geometrického	plánu	 
č.	964-140/2024.

20.	Záměr	směny	pozemků	parc.č.	2110	a	2104/31	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 pana	 Zdeňka	 Šáška	 Svinošice,	 o	 směnu	

pozemku	ve	vlastnictví	obce	Otnice,	parc.č.	2110	v	k.ú.	Otnice,	o	výmě-
ře	 118	m²,	 druh	 orná	 půda.	 Uvedený	 pozemek,	 dle	 geometrického	 plá-
nu	 č.	 964-140/2024	 by	 žadatel	 rád	 směnil	 za	 nově	 vznikající	 pozemek,	 
parc.č.	2104/31	ve	vlastnictví	žadatele	o	výměře	117	m²,	který	bude	sou-
částí	plánované	výstavby	inženýrských	sítí	a	komunikace.	V	případě	sou-
hlasného	 stanoviska	 obce	 budou	 zajištěny	 veškeré	 podklady	 ke	 směně	
nemovitostí	na	náklady	žadatele.
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ce 9.	 Výsledky	hospodaření	obce	za	1.	pololetí	roku	2024:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	výsledky	hospodaření	obce	za	1.	pololetí	roku	

2024.
	 Příjmy:		 23	262	199,53	Kč	tj.	46,37	%
	 Výdaje:		 18	178	205,77	Kč	tj.	34,75	%
10.	Závěrečný	účet	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	za	rok	2023:
	 Zastupitelé	 projednali	 a	 vzali	 na	 vědomí	Závěrečný	 účet	DSO	Ždánický	

les	a	Politaví	za	rok	2023,	který	byl	schválen	na	Valné	hromadě	dne	25.	6.	
2024.	 Návrh	 závěrečného	 účtu	 DSO	 Region	 Cezava	 byl	 zveřejněn	 na	
úřední	desce	od	8.	6.	2024	do	27.	6.	2024.

	 Příjmy:	 3	327	462,89	Kč
	 Výdaje:	 3	603	947,32	Kč
	 Financování:	 –	276	484,43	Kč
11.	Nástavba	a	stavební	úpravy	budovy	MŠ	–	cenová	nabídka	Atelier	Wal-

ter	Brno:
	 Zastupitelé	 projednali	 obdrženou	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	 Ate-

lier	Walter,	s.r.o.	Brno,	k	provedení	 inženýrských	činností	při	zpracování	
projektové	dokumentace	k	realizaci	nástavby	a	stavebních	úprav	budovy	
Mateřské	školy	Otnice.	Cena	projektové	dokumentace	je	odvozena	z	před-
pokládaných	nákladů	na	stavbu	–	22	mil.	Kč.	

	 Architektonická	studie	 86	000	Kč	bez	DPH
	 Projekt	pro	společné	řízení	(DUR+DSP)	 492	000	Kč	bez	DPH
	 Inženýrská	činnost	(získání	SP)	 70	000	Kč	bez	DPH
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenové	nabídky	společnosti	Atelier	Walter,	s.r.o.	

Brnok	provedení	jednotlivých	inženýrských	činností	při	zpracování	projek-
tové	dokumentace	k	realizaci	nástavby	a	stavebních	úprav	budovy	Mateř-
ské	školy	Otnice	a	pověřuje	starostu	obce	podpisem	Smlouvy	o	dílo.

12.	Letní	kino	Otnice	v	roce	2024:
	 Obec	Otnice	uspořádá	letní	filmový	festival	ve	dnech	29.	7.	–	2.	8.	2024	

v	 prostorách	 fotbalového	 hřiště.	 Zastupitelstvo	 projednalo	 navržené	 jed-
notné	vstupné	ve	výši	100	Kč/osobu/představení.	Začátky	představení	ve	
21	hod.	Občerstvení	zajistí	TJ	Sokol	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	vstupné	na	letní	filmový	festival	za	jedno	předsta-

vení	ve	výši	100	Kč.	
13.	Smlouva	o	smlouvě	budoucí	o	zřízení	věcného	břemene	–	GasNet,	

s.r.o.	Ústí	n/L:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 „Smlouvy	 o	 smlouvě	 budoucí	 o	 zřízení	

věcného	břemene“,	 č.	9900121287_1/BVB,	mezi	obcí	Otnice	a	GasNet,	
s.r.o.	 Ústí	 n/L.	Akce	má	 název	 „ROZ,	 Otnice,	 p.č.	 3519,	 STL	 plynovod	
a	 přípojka“.	 Jedná	 se	 o	 STL	 plynovodní	 přípojku	 k	 plánované	 výstavbě	
Domu	 pro	 seniory.	 Věcné	 břemeno	 se	 zřizuje	 do	 obecních	 pozemků	 
parc.č.	349/1,	349/2,	349/5,	439/1,	6597	v	k.ú.	Otnice.	V	návrhu	je	věcné	
břemeno	zpoplatněno	částkou	2	500,-	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	„	Smlouvu	o	smlouvě	budoucí	o	zřízení	věcného	

břemene“,č.	9900121287_1/BVB,	do	pozemků	parc.č.	349/1,	349/2,	349/5,	
439/1,	6597,	vše	v	k.ú.	Otnice,	mezi	obcí	Otnice,	GasNet	s.r.o.	Ústí	n/L,	za	
úplatu	2	500,–	Kč.

14.	Plánovací	smlouva	–	MIRROR	CZ,	spol.s	r.o.	Brno:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 společnosti	MIRROR	CZ,	 spol.	s	 r.	o.	 Brno	

k	 projednání	 návrhu	 nové	 Plánovací	 smlouvy	 mezi	 obcí	 Otnice	 a	 spo-
lečností	MIRROR	CZ,	spol.	s	r.	o.	Brno,	k	plánované	výstavbě	Domu	pro	
seniory.	Z	důvodu	napojení	na	jednotnou	kanalizaci	v	prostoru	pod	obec-
ním	úřadem,	kdy	se	okruh	dotčených	pozemků	musí	 rozšířit	o	pozemky	 
parc.č.	 348	a	349/4,	 byla	 provedena	 revize	původní	 plánovací	 smlouvy.	
Návrh	nové	Plánovací	smlouvy	nahrazuje	v	plném	rozsahu	původní	pláno-
vací	smlouvu	ze	dne	11.	10.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 Plánovací	 smlouvu	 se	 společností	 

MIRROR	CZ,	 spol.	s	 r.	o.	 Brno,	 k	 plánované	 výstavbě	Domu	 pro	 senio- 
ry.	 Plánovací	 smlouva	 nahrazuje	 v	 plném	 rozsahu	 původní	 plánovací	
smlouvu	ze	dne	11.	10.	2023.

15.	Žádost	o	projednání	situace	směny	pozemku	–	Marek	Šášek:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	informace	od	pana	Marka	Šáška,	Svinoši-

ce,	který	zastupuje	vlastníka	nemovitostí	pana	Zdeňka	Šáška,	o	podmínce	
a	 požadavku	 obce,	 že	 bude	 vytvořen	 pozemek	 ve	 vlastnictví	 obce,	 pro	
budoucí	páteřní	 komunikaci	 v	 šířce	8	m,	délce	cca	36	m	přes	pozemky	
parc.č.	1005	a	p.č.	1006	v	k.ú.	Otnice.	Pan	Marek	Šášek	navrhuje	2	va-

d)	 Obec	Otnice	–	Oznámení	o	konání	opakovaného	veřejného	projednání	ná-
vrhu	Změny	č.2	územního	plánu	obce	zkráceným	postupem	formou	veřej-
né	vyhlášky.	Opakované	veřejné	projednání	návrhu	Změny	č.2	územního	
plánu	Otnice	se	uskuteční	v	pondělí	12.8.2024	ve	14,00	hod.	v	zasedací	
místnosti	Obecního	úřadu	Otnice.

e)	 TOMAS	Holding,	a.s.	Vyškov	–	opatření	obecné	povahy	formou	veřejné	vy-
hlášky	ke	stanovení	přechodné	úpravy	provozu	na	silnici	č.	III/4199	v	úse-
ku	konec	obce	Otnice	směr	Milešovice,	dle	předložené	projektové	doku-
mentace	záměru	„III/4199	Otnice	–	sjezd“.	Důvodem	stanovení	přechodné	
úpravy	provozu	je	zajištění	bezpečnosti	a	plynulosti	silničního	provozu	při	
zřízení	připojení	zemědělského	pozemku	k	silnici	č.	III/4199.

f)	 Správa	a	údržba	silnic	JMK,	Brno	–	oznámení	o	návrhu	opatření	obecné	
povahy	formou	veřejné	vyhlášky	ve	věci	„Stanovení	místní	úpravy	provozu	
na	silnici	č.	4199	v	obci	Otnice,	v	úseku	mostu	ev.č.	4199-1“,	dle	předlo-
žené	projektové	dokumentace.	V	rámci	opravy	mostu	bude	demontováno	
původní	svislé	dopravní	značení	a	nově	bude	osazena	místní	úprava	pro-
vozu.

g)	 Marek	Coufal,	Sezimovo	Ústí	–	oznámení	o	zahájení	vodoprávního	řízení	
a	shromáždění	podkladů	pro	vydání	rozhodnutí	k	provedení	geologických	
prací	na	pozemku	parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice,	za	účelem	vybudování	prů-
zkumného	vrtu	„VS	1“	s	předpokládanou	hloubkou	110	m.

h)	 Rostěnice,	a.s.	–	oznámení	o	zahájení	vodoprávního	řízení	a	shromáždění	
podkladů	 pro	 vydání	 rozhodnutí	 o	 schválení	 „Plánu	 opatření	 pro	 případ	
havárie“,	Rostěnice,	a.s.,	středisko	Otnice,	na	pozemcích	parc.č.	272/112,	
267/5,	272/32,	266/1,	272/157	v	k.ú.	Otnice.	

6.	 Materiály	Krajského	úřadu	JMK:
	 Krajský	 úřad	 JMK,	 odbor	 územního	 plánování	 vydává	 návrh	 Zprávy	

o	uplatňování	Zásad	územního	rozvoje	Jihomoravského	kraje	formou	ve-
řejné	vyhlášky.	Na	návrh	Zprávy	o	uplatňování	Zásad	územního	rozvoje	
Jihomoravského	kraje	v	období	10/2020	–	06/2024	je	možno	nahlédnout:

	 V	elektronické	podobě	na	webových	stránkách	JMK	na	adrese:	www.jmk.cz/ 
content/29678

	 V	listinné	podobě	v	budově	Krajského	úřadu	JMK,	odbor	územního	pláno-
vání,	dveře	č.	220	a	226,	v	době	úředních	hodin	pondělí	a	středa	8–17	hod.	

7. Faktury ke schválení:
a)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24601992	ve	výši	82	533,36	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	květen	2024.
b)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24602167	ve	výši	136	424,55	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	červen	2024.
c)	 Jan	Bílek,	Rakvice	–	faktura	č.	24012	ve	výši	55	000	Kč	za	hudební	pro-

dukci	kapely	Túfaranka	dne	23.	6.	2024	na	tradiční	hodové	zábavě	v	Otni-
cích.

d)	 Oldřich	Bartošek,	Křenovice	–	faktura	č.	82024	ve	výši	59	411	Kč	za	ko-
vářské	práce	a	restaurování	kříže	mezi	obcí	Otnice	a	Újezd	u	Brna,	včetně	
pozlacení	sochy	Krista	a	tabulky	INRI.	

e)	 Klempířství	Karel	Urban,	Bošovice	–	faktura	č.	2024009	ve	výši	108	287,74	
Kč	za	opravu	štítu	na	budově	ZŠ	Otnice,	výměnu	palubek,	oplechování	
římsy,	včetně	dodání	materiálu	a	pronájmu	lešení.

f)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	524	ve	výši	64	355	Kč	za	
montáž	nového	kabelového	vedení	veřejného	osvětlení	v	ulici	Dědina.

g)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	724	ve	výši	52	319	Kč	za	
výměnu	nových	svítidel	v	ulici	U	Parku	od	vodárny	„Měkéš“	po	RD	č.p.	308	
Haškovi.

h)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	824	ve	výši	67	760	Kč	
za	opravu	kabelových	rozvodů	a	svítidel	na	sběrném	dvoře	Otnice,	včetně	
materiálu	a	mechanizace.

i)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	1024	ve	výši	324	756	Kč	
za	montáž	6	ks	nového	veřejného	osvětlení	při	realizaci	akce	„Veřejný	pro-
stor	Květná“,	včetně	materiálu	a	mechanizace.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu	
8.	 Rozpočtové	opatření	č.03/2024:
	 Starosta	 obce	 seznámil	 zastupitele	 s	 rozpočtovým	 opatřením	 č.3/2024,	

které	bylo	schváleno	dne	1.	7.	2024	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	vě-
domí.

	 Příjmy:		 42	000	Kč
	 Výdaje:		 183	000	Kč
	 Financování:		 –	141	000	Kč
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ké	distribuční	sítě	a	nové	připojení	pro	pozemek	parc.č.	333	v	k.ú.	Otnice.	
Stavbou	 bude	 dotčen	 pozemek	 ve	 vlastnictví	 obce	 parc.č.	 439/6	 v	 k.ú.	 
Otnice.	Akce	má	název	„Otnice,	kabel	NN	Knos“.	V	návrhu	je	věcné	břeme-
no	zpoplatněno	částkou	2	300,-	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	Smlouvu	o	 smlouvě	budoucí	o	 zřízení	 věcného	

břemene	 č.	 PR-001030089227/001-MOPR“,	 do	 pozemku	 parc.č.	 439/6	
v	k.ú.	Otnice,	mezi	obcí	Otnice	a	EG.	D,	a.s.	Brno.

22.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	stárkům,	členům	SDH	Otnice,	místostarostovi	a	zaměstnan-

cům	 obce	 za	 přípravu	 tradičních	 „Aloiských	 hodů“,	 které	 se	 konaly	 ve	
dnech	22.	6.	a	23.	6.	2024	v	prostoru	před	ZŠ.

	 Dne	12.8.2024	ve	14	hod.	se	bude	konat	v	zasedací	místnosti	obecního	
úřadu	„Opakované	veřejné	projednání	návrhu	Změny	č.2	ÚP	obce“.

	 Dle	sdělení	vedoucí	učitelky	MŠ	paní	Veroniky	Škrhákové	se	pravděpo-
dobně	navýší	náklady	na	úpravy	venkovního	WC	pro	děti	MŠ.	Akce	je	za-
hrnuta	v	plánu	akcí	na	rok	2024	s	náklady	cca	40	000	Kč.	V	jarním	období	
se	 zvedla	 podlaha	 pod	 umývadly.	 Bude	 potřeba	 zajistit	 příčinu	 vzlínání	
vlhkosti	a	opravit	podlahu.	Opravu	provede	pan	Antonín	Šebeček.

	 Pan	Petr	Havelka	poděkoval	místostarostovi	obce	za	zajištění	prořezu	vrby	
v	ulici	Za	Drahy.

19. 8. 2024
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	12	–	Vyúčtování	akce	Letní	kino	2024.	Celkem	452	návštěvníků,	pří-

jmy	ze	vstupného	celkem	ve	výši	45	200	Kč,	náklady	na	půjčovné	filmů	
a	plátna	celkem	35	328,67	Kč.	

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Obec	Otnice	–	společný	územní	souhlas	a	souhlas	s	provedením	ohláše-
ného	stavebního	záměru	„Přístavba	skladu	v	areálu,	Otnice“	na	pozemcích	
parc.č.	1565/1,	1567,	1568,	1569,	1570,	1571,	1575	v	k.ú.	Otnice.

b)	 Roman	a	Dagmar	Kalvodovi,	Újezd	u	Brna	–	souhlas	s	ohlášením	změny	
ohlášené	stavby	„Novostavba	rodinného	domu,	Otnice“	před	jejím	dokon-
čením,	na	pozemcích	parc.č.	318/2,	319/2,	322/2,	343/5	v	k.ú.	Otnice.

c)	 Vladislav	 Babej,	 Otnice	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 společného	 územního	
a	stavebního	řízení	pro	stavební	záměr	„Projekt	trubní	vrtané	studny	s	pří-
vodem	vody	pro	rodinný	dům“	na	pozemku	parc.č.	1604	v	k.ú.	Otnice.

d)	 JASS	spol.	s	r.	o.,	Brno	–	Potvrzení	neexistence	stavby	–	Objekt	(kance-
lář,	 dílna,	 vrátnice)	 v	 areálu	 společnosti	 JASS	 spol.	s	 r.	o.,	 na	 pozemku	 
parc.č.	282	v	k.ú.	Otnice.

e)	 EG.D,	a.s.	Brno	–	územní	rozhodnutí	o	umístění	stavby	„Otnice,	kabel	NN	
Ondra“	na	pozemcích	parc.č.	532/1,	541	v	k.ú.	Otnice.

f)	 Marek	Coufal,	 Sezimovo	Ústí	 –	 rozhodnutí,	 kterým	 se	 uděluje	 povolení	
k	provedení	geologických	prací	na	pozemku	parc.č.	5847	v	k.ú.	Otnice,	za	
účelem	vybudování	průzkumného	vrtu	„VS	1“	s	předpokládanou	hloubkou	
110	m.

g)	 Zdeněk	 Šášek,	 Marek	 Šášek,	 Svinošice	 –	 sdělení	 k	 dělení	 pozemků,	
kterým	 se	 schvaluje	 navrhovaný	 záměr	 dělení	 pozemků	 parc.č.	 1005,	
1006,	 2103/1,	 2103/2,	 2104/1	 v	 k.ú.	 Otnice,	 dle	 geometrického	 plánu	 
č.	964-140/2024.	

h)	 Ivo	 Petlák,	 Hodějice	 –	 sdělení	 o	 seznámení	 s	 podklady	 rozhodnutí	 pro	
stavbu	„Novostavba	bytového	domu,	Otnice“	na	pozemcích	parc.č.	38,	39,	
343/3,	1461/4	v	k.ú.	Otnice.

i)	 Rostěnice	a.s.	–	 rozhodnutí,	kterým	se	schvaluje	 „Plán	opatření	pro	pří-
pad	havárie“	společnosti	Rostěnice,	a.s.	středisko	Otnice,	na	pozemcích	 
parc.č.	272/112,	267/5,	272/32,	266/1,	272/157	v	k.ú.	Otnice.

j)	 Aleš	Kykrych	Brno,	Nicole	Kykrychová	Otnice	–	souhlasné	jednotné	envi- 
ronmentální	 stanovisko	 odboru	 životního	 prostředí.	 Záměr	 „Novostavba	
dvorního	stavení	u	RD	č.p.598	na	pozemku	parc.č.	1011/2	v	k.ú.	Otnice“	je	
z	hlediska	vlivů	na	životní	prostředí	přípustný.	

k)	 Zdena	 Kadlecová,	 Otnice	 -	 potvrzení	 existence	 stávajícího	 rodinného	
domu	č.	p.	180,	Otnice,	na	pozemku	parc.	č.	310	v	k.ú.	Otnice.

6.	 Materiály	Krajského	úřadu	JMK:
	 Krajský	úřad	JMK,	odbor	životního	prostředí	povoluje	výjimku	ze	základ-

ních	podmínek	ochrany	zvláště	chráněných	živočichů	pro	Ústav	biologie	
obratlovců	Akademie	věd	ČR,	Brno.	Výjimka	se	vztahuje	na	přirozený	vý-
voj	„kočky	divoké“,	která	je	chráněna	evropskou	legislativou	a	je	zařazena	

rianty	k	řešení	nastalé	situace.	Dle	první	varianty	zůstane	výše	uvedený	
nový	pozemek	ve	vlastnictví	pana	Šáška	a	v	případě	realizace	komunika-
ce	a	 inženýrských	sítí	na	tomto	pozemku,	bude	vše	předáno	příslušným	
správcům	 sítí	 a	 pozemek	 do	 vlastnictví	 obce.	 V	 případě	 druhé	 varianty	
bude	výměra	výše	uvedeného	pozemku	směněna	za	nový	pozemek	 to-
tožné	rozlohy,	který	by	se	odloučil	z	pozemku	parc.č.	2103/1	ve	vlastnictví	
obce	Otnice.	Žádost	bude	opětovně	projednána	na	dalším	zasedání	ZO,	
po	získání	 informací	z	advokátní	kanceláře,	k	výše	uvedeným	variantám	
řešení.

16.	Prodej	pozemku	parc.č.	2103/3	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	pana	Zdeňka	Šáška	Svinošice,	o	odkoupe-

ní	zemědělsky	nevyužitelného	cípu,	pozemku	ve	vlastnictví	obce	Otnice,	
parc.č.	2103/3	v	k.ú.	Otnice,	o	výměře	59	m²,	druh	orná	půda,	za	cenu	 
100	Kč/m²,	dle	vypracovaného	geometrického	plánu	č.	964-140/2024.	Zá-
měr	prodeje	pozemku	parc.č.	2103/3	v	k.ú.	Otnice	byl	zveřejněn	na	úřední	
desce	od	19.	6.	2024	do	17.	7.	2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	prodej	pozemku	parc.č.	2103/3	v	k.ú.	Otnice,	o	vý-

měře	59	m²,druh	orná	půda,	za	cenu	100,-	Kč/m²,	dle	geometrického	plánu	
č.	964-140/2024.

17.	Směna	pozemků	parc.č.	2110	a	2104/31	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Zdeňka	Šáška	Svinošice,	o	směnu	

pozemku	ve	vlastnictví	obce	Otnice,	parc.č.	2110	v	k.ú.	Otnice,	o	výmě-
ře	118	m²,	druh	orná	půda,	za	nově	vznikající	pozemek,	parc.č.	2104/31	
ve	 vlastnictví	 žadatele	 o	 výměře	 117	 m²,	 který	 bude	 součástí	 plánova-
né	 výstavby	 inženýrských	 sítí	 a	 komunikace,	 dle	 geometrického	 plánu	 
č.	 964-140/2024.	 Záměr	 obce	 směny	 pozemků	 byl	 zveřejněn	 na	 úřední	
desce	od19.6.2024	do	17.	7.	2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	směnu	pozemku	parc.č.	2110	v	k.ú.	Otnice,	o	vý-

měře	118	m²,	za	pozemek	parc.č.	2104/31	v	k.ú.	Otnice	o	výměře	117	m²,	
dle	geometrického	plánu	č.	964-140/2024.

18.	Směna	pozemků	parc.č.	2109	a	1006	–	Zdeněk	Šášek:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	pana	Zdeňka	Šáška	Svinošice,	o	směnu	po-

zemku	 ve	 vlastnictví	 obce	Otnice,	 parc.č.	 2109	 v	 k.ú.	Otnice,	 o	 výměře	
111	m²,	druh	orná	půda,	za	pozemek	parc.č.	1006,	o	výměře	109	m²,	který	
bude	 součástí	 plánované	 výstavby	 inženýrských	 sítí	 a	 komunikace,	 dle	
geometrického	plánu	č.	964-140/2024.	Záměr	obce	směny	pozemků	byl	
zveřejněn	na	úřední	desce	od	19.	6.	2024	do	17.	7.	2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	směnu	pozemku	parc.č.	2109	v	k.ú.	Otnice,	o	vý-

měře	111	m²,	za	pozemek	parc.č.	1006	v	k.ú.	Otnice	o	výměře	109	m²,	dle	
geometrického	plánu	č.	964-140/2024.

19.	Žádost	o	úpravu	vjezdu	před	RD	–	Luděk	Kočárník:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Luďka	Kočárníka,	Otnice,	o	povo-

lení	úpravy	nájezdu	a	předzahrádky	před	rodinným	domem	Pančava	63,	
Otnice.	Úprava	vjezdu	a	předzahrádky	bude	provedena	na	vlastní	náklady.	
Úpravou	prostoru	před	rodinným	domem,	je	dotčen	pozemek	ve	vlastnictví	
obce	parc.č.	442	v	k.ú.	Otnice.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	souhlasí	s	úpravou	nájezdu	a	předzahrádky	před	rodinným	

domem	Pančava	63,	Otnice,	na	pozemku	parc.č.	442	v	k.ú.	Otnice.	
20.	Žádost	o	vyjádření	k	projektové	dokumentaci	–	Ing.	Michal	Hučík:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	Ing.	Michala	Hučíka,	Pístovice,	který	zastu-

puje	manžele	Peškovi,	Pod	vodárnou	494	Otnice,	o	vyjádření	obce	k	pro-
jektové	dokumentaci	pro	provedení	stavby	„Stavební	úpravy	RD	Peškovi	
a	Zahradní	stavby,	Otnice“,	na	pozemcích	parc.č.	990/20	a	990/3	v	k.ú.	
Otnice,	které	jsou	ve	vlastnictví	žadatelů.	Jedná	se	o	stavbu	kůlny,	altánu	
a	bazénu	a	stavební	úpravy	RD.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 nemá	 námitky	 k	 předložené	 projektové	 dokumentaci	

Ing.	Michala	Hučíka,	Pístovice,	 ke	 stavebního	záměru	 „Stavební	úpravy	
RD	 Peškovi	 a	 Zahradní	 stavby,	 Otnice“,	 na	 pozemcích	 parc.č.	 990/20	
a	990/3	v	k.ú.	Otnice.

21.	Žádost	o	stanovisko	a	smlouva	o	smlouvě	budoucí	o	zřízení	věcného	
břemene	–	Mopre,	s.r.o.	Vyškov:

	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 „Smlouvy	 o	 smlouvě	 budoucí	 o	 zřízení	
věcného	 břemene	 č.	 PR-001030089227/001-MOPR“	 mezi	 obcí	 Otnice	
a	EG.D,	a.s.	Brno,	společně	se	žádostí	společnosti	Mopre,	s.r.o.	Vyškov,	
o	stanovisko	obce	k	projektové	dokumentaci,	k	rozšíření	stávající	elektric-
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Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 Smlouvu	 o	 zřízení	 věcného	 břemene	 č.	 PR	 –	

014330089560/001-ADS,	do	pozemkůparc.č.	287/1,	343/5	v	k.ú.	Otnice,	
mezi	obcí	Otnice	a	EG.	D,	a.s.	Brno.

13.	Žádost	o	opakované	vyjádření	–	Ing.	arch.	Libor	Procházka:
	 Zastupitelé	 diskutovali	 s	 přítomnými	 zástupci	 žadatele:	 Ing.	 arch.	 Libo-

rem	Procházkou	Brno,	Martinou	Wielandovou	Klobouky	u	Brna	–	majitel	
pozemků	parc.č.	109,	110/1	v	k.ú.	Otnice,	Pavlínou	Procházkovou	–	rea- 
litní	makléř	 společnosti	 Correct	 Real	 Estate	 s.r.o.	 Brno,	 nad	 obdrženou	
opakovanou	 žádostí	 o	 vyjádření	 obce	 k	 dělení	 a	 scelování	 pozemků	 
parc.č.	109,	110/1	v	k.ú.	Otnice	a	souhlas	k	uložení	přípojek	inženýrských	
sítí	do	obecního	pozemku	parc.č.	110/2	v	k.ú.	Otnice.	Z	důvodu,	že	tato	
žádost	byla	již	projednávána	na	zasedání	ZO	dne	6.	5.	2024,	zastupitelé	
odmítli	revokovat	přijaté	usnesení	ze	dne	6.	5.	2024,	ve	kterém	nesouhlasí	
s	uložením	přípojek	inženýrských	sítí	do	obecního	pozemku.	Z	důvodu,	že	
žádost	o	povolení	a	scelování	pozemků	podává	na	stavební	úřad	vlastník	
pozemků,	obec	se	k	této	žádosti	o	stanovisko	nevyjadřuje.

14.	Žádost	o	projednání	situace	směny	pozemku	–	Marek	Šášek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	přednesené	informace,	týkající	se	řešení	vlast-

nických	práv	k	pozemku	pro	budoucí	možnou	výstavbu	páteřní	komunika-
ce	na	pozemcích	pana	Šáška.	Dle	rozboru	právní	kanceláře	je	doporuče-
na	směna	pozemků	pro	páteřní	komunikaci	mezi	obcí	a	panem	Šáškem.	
Pan	Šášek	 však	 informoval	 obec,	 že	 z	 důvodu	 nesouhlasu	 sousedního	
vlastníka	 pozemků,	 je	 nucen	 nechat	 vypracovat	 nový	 geometrický	 plán	
k	 celkovému	 stavebnímu	 záměru.	 V	 novém	geometrickém	 plánu	 budou	
zaneseny	veškeré	změny.	Z	důvodu	vypracování	nového	geometrického	
plánu	bude	nutno	opakovaně	projednat	záměry	prodeje	a	směny	pozemků.	
V	diskuzi	bylo	navrženo,	aby	zastupitelstvo	zrušilo	svoje	usnesení	č.	16	ze	
dne	15.7.2024	o	schválení	prodeje	pozemku	parc.č.	2103/3	v	k.ú.	Otnice	
o	výměře	59	m².	Tento	pozemek	by	byl	předmětem	nové	žádosti,	týkající	
se	pouze	směny	pozemků.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 ruší	 svoje	 usnesení	 č.16	 ze	 dne	 15.7.2024	 o	 pro-

deji	 pozemku	 parc.č.	 2103/3	 v	 k.ú.	 Otnice,	 o	 výměře	 59	 m²,	 za	 cenu	 
100,-	Kč/m²,	pro	pana	Marka	Šáška	Svinošice.	

15.	Žádost	o	vyjádření	k	projektové	dokumentaci	–	Roman	Svitálek:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	od	pana	Romana	Svitálka,	Dolní	Bojanovice,	

který	zastupuje	manžele	Jiřího	a	Janu	Sedlákovi,	Dědina	č.11	Otnice,	o	vy-
jádření	obce	k	dokumentaci	skutečného	provedení	pro	dodatečné	povolení	
stavby	 „Zahradní	objekt“,	 na	pozemku	parc.č.	124/1	v	 k.ú.	Otnice,	 který	
je	ve	vlastnictví	žadatelů.	Stanovisko	obce	bude	sloužit	jako	podklad	pro	
dodatečné	povolení	stavby.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	nemá	námitky	k	předložené	projektové	dokumentaci	skuteč-

ného	provedení	stavby	„Zahradní	objekt“,	na	pozemku	parc.č.	124/1	v	k.ú.	
Otnice,	od	Romana	Svitálka,	Dolní	Bojanovice.

16.	Žádost	o	vyjádření	k	projektové	dokumentaci	–	Ing.	Lukáš	Novotný:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	od	Ing.	Lukáše	Novotného,	Blansko,	kte-

rý	zastupuje	manžele	Filipa	a	Marii	Mezuláníkovi,	Rozprýmova	968	Újezd	
u	Brna,	o	vyjádření	obce	k	projektové	dokumentaci	pro	územní	souhlas	
povolení	stavby	„Stavební	úprava	rodinného	domu	na	ul.	Boženy	Němcové	
“,	na	pozemku	parc.č.	378	v	k.ú.	Otnice,	který	 je	ve	vlastnictví	žadatelů.	
Stanovisko	obce	bude	sloužit	jako	podklad	pro	povolení	stavby.	Z	důvodu	
podjatosti	k	osobě	blízké	se	starosta	obce	zdržel	hlasování.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	s	předloženou	projektovou	dokumentací	od	

Ing.	Lukáše	Novotného	Blansko,	pro	provedení	stavby	„Stavební	úprava	
rodinného	domu	na	ul.	Boženy	Němcové“,	na	pozemku	parc.č.	378	v	k.ú.	
Otnice,	bez	připomínek.

17.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	 knihovnici	 Jitce	Bublové	 za	 organizaci	 akcí:	Hudební	 večer	

s	Petrou	Winklerovou	a	Jakubem	Janíčkem	dne	19.	7.	2024,	Prázdninovou	
procházku	pro	děti	dne	13.	8.	2024	a	Cestovatelskou	přednášku	manželů	
Poulíkových	dne	14.	8.	2024.

	 Poděkování	 ZO	 ČSCH	 Otnice,	 za	 organizaci	 a	 přípravu	 akce	 „Okresní	 
výstava	 mláďat	 králíků	 spojenou	 s	 místní	 výstavou	 drůbeže	 a	 holubů“,	 
ve	dnech	17.	–	18.	8.	2024.

	 Poděkování	ZO	ČZS	Otnice	za	organizaci	pátečních	„Prodejních	jarmarků“	
u	hřbitova	a	moštování	ovoce.

	 Poděkování	zaměstnancům	obce	za	přípravu	a	organizaci	akce	„Letní	fil-
mový	festival“	ve	dnech	29.	7.	–	2.	8.	2024.

do	kriticky	ohrožených	živočichů.	Výjimka	se	povoluje	z	důvodu	výzkumu	
a	monitoringu	na	území	ORP	Hodonín,	Kyjov,	Bučovice,	Slavkov	u	Brna,	
kde	bude	docházet	k	odchytu	a	manipulaci	max.	10	kusů	jedinců.

	 Krajský	úřad	JMK,	odbor	životního	prostředí	vydává	opatření	obecné	po-
vahy,	kterým	se	stanovují	bližší	podmínky	pro	uplatňování	Zásad	regulace	
pajasanu	žláznatého	v	České	republice,	za	účelem	 jeho	odstranění,	pří-
padné	kontroly	nebo	izolace.	Současně	se	povoluje	výjimka	ze	základních	
podmínek	ochrany	přírodních	rezervací,	konkrétně	ke	vjezdu,	vstupu	a	po-
užívání	chemických	prostředků.	

7. Faktury ke schválení:
a)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24602390	ve	výši	79	531,80	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	červen	2024.
b)	 Pramos,	a.s.	Šitbořice	–	faktura	č.	92403044	ve	výši	98	758,14	Kč	za	do-

dávku	a	montáž	oken	a	dveří	v	objektu	„Vodárna	Měkkéš“,	Otnice.
c)	 Jiří	Chladil,	 Brno	 –	 faktura	 č.	 01724	 ve	 výši	 124	 547,72	Kč	 za	 výměnu	

a	montáž	kamerového	systému	v	obci.	
d)	 Respono	a.s.	Vyškov	–	faktura	č.	24602589	ve	výši	132	913,27	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	červenec	2024.
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu	
8.	 Dodatek	č.	3	k	nájemní	smlouvě	na	školní	byt	–	Vlastimil	Baník:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Dodatku	č.	3	k	nájemní	smlouvě	na	služební	

byt	v	Základní	škole,	mezi	obcí	Otnice	a	panem	učitelem	Vlastimilem	Baní-
kem.	Dodatkem	č.	3	se	mění	odstavec	III.	Nájemní	smlouvy,	uzavřené	dne	
1.	9.	2021,	kterým	se	pronájem	služebního	bytu	prodlužuje	na	dobu	určitou	
o	1	rok,	tj.	do	31.	8.	2025.	Ostatní	ustanovení	se	nemění.

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	3	k	nájemní	smlouvě	na	služební	byt	

v	Základní	škole,	kterým	se	prodlužuje	pronájem	bytu	do	31.	8.	2025.
9.	 Dodatek	č.	3	k	nájemní	smlouvě	na	byt	nad	Zdravotním	střediskem	–	

Tereza	Vodová:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Dodatku	č.	3	 k	nájemní	 smlouvě	na	byt	

č.	1	nad	Zdravotním	střediskem,	mezi	obcí	Otnice	a	paní	učitelkou	Terezou	
Vodovou.	Dodatkem	č.	3	se	mění	odstavec	III.	Nájemní	smlouvy,	uzavře-
né	dne	17.	8.	2022,	kterým	se	pronájem	bytu	prodlužuje	na	dobu	určitou	
o	1	rok,	tj.	do	31.	8.	2025.	Ostatní	ustanovení	se	nemění.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Dodatek	č.	3	k	nájemní	smlouvě	na	byt	č.	1	nad	

Zdravotním	střediskem,	kterým	se	prodlužuje	pronájem	bytu	do	31.	8.	2025.
10.	Cenová	 nabídka	 na	 inženýrskou	 činnost	 –	 demolice	 nemovitosti	 

č.	p.	485:
	 Zastupitelé	projednali	obdrženou	cenovou	nabídku	ve	výši	cca	77	000	Kč	

od	 Ing.	 Jany	Třeštíkové,	Brno	na	projekční	práce	a	 inženýrskou	činnost	
vykonanou	 k	 akci	 „Demolice	 objektu	RD	 na	 návsi	 v	 obci	Otnice“.	 Bude	
vypracován	projekt	demolice	a	projekt	statiky	včetně	zaměření,	zajištění	
souhlasů	a	povolení	k	demolici	a	tisk	projektové	dokumentace.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	na	projekční	práce	a	 inženýr-

skou	činnost	vykonanou	k	akci	„Demolice	objektu	RD	na	návsi	v	obci	Otni-
ce“,	ve	výši	cca	77	000	Kč,	od	Ing.	Jany	Třeštíkové,	Brno.

11.	Smlouva	o	souhlasu	k	provedení	stavebního	záměru	–	SÚS	JMK:
	 Zastupitelé	 projednali	 návrh	 Smlouvy	 o	 souhlasu	 k	 provedení	 stavební-

ho	 záměru	mezi	 obcí	Otnice	 a	SÚS	JMK,	 příspěvkovou	organizací	 kra-
je.	 Předmětem	 smlouvy	 je	 souhlas	 obce	 s	 provedením	 stavby	 „III/4199	
Otnice,	most	4199-1“	a	dočasným	záborem	částí	pozemků	ve	vlastnictví	
obce	parc.č.116/1,	113,	115/2,	729,	714,	719/2,	696/1,	82,	111,	110/2	v	k.ú.	
Otnice	a	souhlas	obce	s	dočasným	vynětím	částí	pozemků	parc.č.	115/2	
a	719/2	v	k.ú.	Otnice	ze	zemědělského	půdního	fondu.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Smlouvu	o	souhlasu	k	provedení	stavebního	zá-

měru	akce	„III/4199	Otnice,	most	4199-1“,	mezi	obcí	Otnice	a	SÚS	JMK.
12.	Smlouva	o	zřízení	věcného	břemene	„Otnice,	kabel	NN	Kalvoda“:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 „Smlouvy	 o	 zřízení	 věcného	 břemene“	

č.	 PR-014330089560/001-ADS,	 mezi	 obcí	 Otnice	 a	 EG.	 D,	 a.s.	 Brno.	
Akce	má	název	 „Otnice,	 kabel	NN	Kalvoda“.	Věcné	břemeno	se	 zřizuje	
do	 pozemků	 parc.č.	 287/1,	 343/5	 v	 k.ú.	Otnice,	 dle	 geometrického	 plá-
nu	 č.	 966-3574/2024.	V	 návrhu	 je	 věcné	břemeno	 zpoplatněno	 částkou	 
6	954,-	Kč.	Předmětem	věcného	břemena	je	kabelové	vedení	NN.

Zp
rá

va
 o 

či
nn

os
ti 

za
st

up
ite

lst
va

 ob
ce



2 9 .  r o č n í k  •  1 8 .  ř í j n a 2 0 2 4 9
Starostovy starosti a radosti

prostá. Nebývá bombastická na titulních stranách novin. 
Spíše bývá skrytá a je třeba ji hledat. Pro nalezení pravdy 
bychom se měli ztišit a poslouchat hlas svého srdce. Někdy 
je důležité opustit svět sociálních sítí. Někdy zase stačí se 
zeptat daného člověka, zda říkal to či ono, když to o něm 
tvrdí druzí. I malá lež je lží a zatemňuje nám mysl. Pravda 
oproti tomu osvobozuje a přivádí k pramenu radosti. Přeji 
nám všem, abychom měli stále odvahu a sílu hledat pravdu, 
abychom se nenechávali svazovat manipulacemi a strachy 
tohoto světa. Objevíme pak možná krásu světa a lidí kolem 
nás. Je třeba neztrácet odvahu.

V  oblasti investičních akcí jsme v  prázdninovém čase 
také nezaháleli. Byla dokončena oprava části střechy na 
budově základní školy, kde byl následně instalován fotovol-
taický systém, který bude napájet energií budovu školy ze 
solárních panelů, a přetoky vyrobené energie budou využi-
ty na dalších obecních budovách. Podařilo se též realizovat 
instalaci velkokapacitních polopodzemních kontejnerů na 
papír, plast a sklo, které jsou umístěny na sběrném místě 
u  hřbitova. Věřím, že tyto kontejnery budou dostačující 
pro uložení tříděného odpadu, kterého v  poslední době 
stále jen přibývá. Začátkem září byla též podepsána kupní 
smlouva s bratry Milanem a Miroslavem Markovými o od-
kupu nemovitosti hospody U Marků do vlastnictví obce. 
V době psaní tohoto příspěvku není zatím vybrán zájem-
ce, ale věřím, že se nám podaří uzavřít novou nájemní 
smlouvu s novými nájemci, ochotnými provozovat restau-
raci a dále tak pomoci kulturnímu a společenskému dění 
v obci. Co mě však mrzí, je situace v rámci investiční akce 
„Veřejný prostor Květná“. I když byla stavba dokončena 
ještě před prázdninami a žádost o kolaudační souhlas byla 
na Městském úřadě ve Slavkově u Brna doručena již 4. čer-
vence, tak do dnešní doby jsme neobdrželi žádné vyjádře-
ní týkající se kolaudačního souhlasu. Z  důvodu zavedení 
nového stavebního zákona a digitalizace žádostí ke staveb-
nímu řízení jsou úředníci na stavebních úřadech zavalení 
žádostmi, které však nestačí zpracovávat. Z tohoto důvodu 
a  také z  menší zapomnětlivosti pana projektanta se nám 
dosud nepodařilo získat stavební povolení pro naplánova-
nou akci, kterou jsme chtěli v letošním roce realizovat, a to 
je oprava komunikace u  sběrného dvora v  Chaloupkách. 
Realizaci této akce budeme muset přesunout na příští rok. 

V pondělí 2. září jsme s vedením školy a učiteli slavnost-
ně zahájili nový školní rok, kdy jsme přivítali 21 nových 
žáků do první třídy. Přeji všem žákům naší Základní a Ma-
teřské školy v Otnicích, ale také všem žákům na středních 
školách a učilištích, radost a úspěchy při vzdělávání. Také 
mnoho kamarádů a přátel. No, a těm starším prožití mla-
distvých lásek a  poznávání nových věcí. Všem učitelům 
přeji mnoho sil, málo starostí a hodně radosti v jejich ná-
ročné profesi.

Vážení občané, přeji vám do nadcházejících dní mnoho 
sil i radostí při podzimních pracích na vašich zahrádkách, 
ve vašich domovech a  jejich okolí. Věřím, že společnými 
silami bude i nadále naše obec tak krásná jako doposud.

V Otnicích 9. září 2024
Pavel Mezuláník, starosta obce

Vážení a milí spoluobčané,
skončila doba letních měsíců, dovolených a prázdnin. Vě-
řím a doufám, že jste tuto dobu všichni prožili v odpočin-
ku, setkávání s přáteli a spoustou splněných zážitků a přá-
ní. Také v  naší obci to o  prázdninách žilo. Přes úmorná 
horka a vysoké teploty, které nám nedovolily pobývat vět-
šinu času venku na slunci, se podařilo uspořádat několik 
akcí, kdy jsme se mohli setkat a  prožít společně čas pro 
vzájemné popovídání. 

V  červnu jsme začali krásnou akcí, kterou pořáda-
la TJ Sokol Otnice, a  to tradiční soutěží ve vaření guláše 
„Gulášfest“. Přálo nám pěkné počasí, akce byla perfektně 
zorganizována, a ochutnali jsme letošní výborné guláše od 
soutěžících, i spoustu vzorků piva. Další velkou a povede-
nou akcí byly „Aloiské hody“. S našimi otnickými stárky 
jsme v  parku před základní školou prožili krásný, veselý 
a zpěvný hodový víkend. Členové SDH Otnice zajistili jako 
vždy perfektní občerstvení pro všechny přítomné. O prázd-
ninách byla též příležitost k setkání na hudebním večeru, 
který pořádala místní knihovna a kdy jsme mohli na návsi 
před radnicí vyslechnout pěkné písně v podání Petry Win-
klerové a  Jakuba Janíčka. V  srpnu nabídla obec možnost 
společného setkání při tradičním sledování filmů pod ši-
rým nebem, kdy se konal „Letní filmový festival“. Občer-
stvení pro návštěvníky festivalu zajistili členové TJ Sokol 
Otnice. V polovině srpna jsme měli možnost setkat se na 
Okresní výstavě mláďat králíků, spojenou s místní výsta-
vou drůbeže a holubů, kterou pořádala ZO Českého svazu 
chovatelů, společně s okresní organizací ČSCH. Poslední 
prázdninový víkend jsme si mohli společně zazpívat s cim-
bálovou muzikou Lália z Velkých Bílovic na „Farním dnu“, 
který pořádala otnická farnost. Chtěl bych tímto poděko-
vat všem, kteří se jakkoliv zapojili do příprav, organizace, 
nebo i samotného průběhu všech akcí. Každý, i když třeba 
sebemenší čas, který dokážeme věnovat pro druhé, může 
povzbudit a obohatit o velkou radost v srdci nejen nás, ale 
i ostatní. 

Při setkání a  povídání si s  občany na různých akcích, 
třeba i  přespolních, nebo v  rámci dovolené, mě letos 
o prázdninách napadla myšlenka, nebo spíše otázka: „Co je  
pravda a co je lež?“ Často žijeme ve zmatku a těžko roze-
známe, co je pravda a co lež. Svět kolem nás je plný dez-
informací, manipulací a lží. Pravda je však kolikrát velmi 
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Letošní sezóna v letním kině nabídla tradičně pět 
filmů. Zhlédlo je celkem 452 návštěvníků. Divác-
ky nejúspěšnějším filmem z této pětice byla ani-
movaná pohádka Kung Fu Panda 4. Nenechalo si 
ji ujít 133 filmových fanoušků. 

Hodně návštěvníků přilákaly také filmy pro celou 
rodinu. V pondělí zahájil letní kino rodinný dobro-
družný příběh skutečných psích hrdinů s  názvem 
Gump - jsme dvojka, který zhlédlo 108 diváků a to od 
nejmladších diváků až po babičky a dědečky. V úterý 
navázala nová česká komedie Sladký život, s návštěv-
ností 122 diváků. Dalším českým filmem, jenž letos 
snad v  žádném letním kině nechyběl, byla letní ro-
dinná komedie Prázdniny s Broučkem, kterou vidělo 
překvapivě pouze 53 diváků. Letní filmovou přehlíd-
ku zakončila česko-kanadská komedie k  zamyšlení 
A máme, co jsme chtěli, tu navštívilo 36 diváků. Přes-
tože nám počasí letos opravdu přálo, návštěvnost byla 
ve srovnání s  minulými léty průměrná. Všem divá-

kům děkujeme a věříme, že promítání vybraných fil-
mů bylo zajímavým zpestřením letošního léta. Děkuji 
také všem, kteří se na přípravě letního kina podíleli.

Jana Štěpánková
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Akce „DOMA JE DOMA: na vlastní kůži“ otevřela dveře  
do světa technologií pro bezpečí, zdraví i volný čas nejen seniorů

Naše společnost stárne. Máme mezi námi stále vyšší počet osob, které potřebují zvýšenou péči a podporu. 
S tím souvisí i stále vyšší počet lidí z řad příbuzných či přátel, kteří se ocitají v roli pečujících, mnohdy na 
úkor péče o své vlastní zdraví, nebo možnosti zaměstnání a podpory dalším členům rodiny. 

Naštěstí existují služby a nástroje, které mohou jak 
stárnoucím osobám, tak jejich blízkým i  profesio-
nálním pečovatelům a  pečovatelkám pomoci. Jsou to 
tradiční kompenzační pomůcky, jako jsou například 
berle, polohovací lůžka, chodítka nebo vozítka. Stále 
více se začínají rozšiřovat i asistivní technologie, tedy 
zařízení spjatá s prací s daty a nejrůznějšími prostředky 
výpočetní techniky. Jedná se například o různá chytrá 
zařízení jako tlačítka, náramky a přívěsky pro rychlou 
nouzovou pomoc, různé detektory pádu, aplikace pro 
tísňové volání nebo přizpůsobení telefonu pro slabo-
zraké a  nevidomé. Mezi asistivní technologie patří 
i  služby a  zařízení zajišťující zdravotní péči na dálku 
bez fyzické přítomnosti zdravotnického personálu, bez 
dojíždění pacienta nebo dalších osob. Telemedicínu je 
možné využít nejen k diagnostice, ale dokonce i při léč-
bě i léčebné rehabilitaci. Pomocníkem pro rehabilitaci, 
nebo v boji s osamělostí je i virtuální realita (většinou 
se jedná o sadu brýlí, ovladače a samotného programu). 

Úkolem rozšířit tyto asistivní technologie do so-
ciálních a  zdravotních služeb Jihomoravského kraje 
a  usnadnit tak život seniorům i  lidem se zdravotním 
postižením v jejich domácím prostředí pověřil Jihomo-
ravský kraj agenturu JINAG. Ta s  dalšími odborníky 
a poskytovateli péče v regionu hledá řešení, jak mnoh-
dy chaotické vody různých chytrých zařízení, náramků, 
mobilů, tlačítek, brýlí a  senzorů zmapovat a  usnadnit 
v nich orientaci každému, kdo hledá řešení své situace. 

Jednou z  příležitostí, kde bylo možné si tyto tech-
nologie vyzkoušet a posunout prostředí zase o kousek 
dál, byla zářijová akce DOMA JE DOMA: na vlastní 
kůži. Na akci se sešlo více než 150 profesionálních i ro-
dinných pečujících, poskytovatelů sociálních a  zdra-
votních služeb, zástupců jihomoravských obcí i  aka-
demiků. V  rámci příspěvkové části v  přednáškovém 
sále zazněly postřehy od poskytovatelů služeb, zástup-
ců akademické sféry i vývojářů samotných asistivních 
technologií. Během doprovodného programu bylo 
díky partnerům akce možné vyzkoušet si různá zaříze-
ní přímo na vlastní kůži.

Nyní agentura JINAG pracuje na tvorbě srozumi-
telného přehledu, který zpřístupní téma a  možnosti 
asistivních technologií. Lidé se sníženou soběstačností 
nebo jejich pečující zde najdou přehled služeb a  ná-
strojů pro posílení bezpečí v domácím prostředí, vzdá-
lenou komunikaci se zdravotníky a sledování zdravot-
ního stavu nebo rozvoj a zábavu ve volném čase.

Tento projekt je ukázkou toho, jak moderní tech-
nologie mohou pozitivně ovlivnit životy nejen seniorů 
a zdravotně postižených, ale i jejich pečujících. Je důle-
žité, aby se o těchto možnostech více mluvilo a aby byly 
snadno dostupné všem, kdo je potřebují.

Zuzana Novotná

Více informací najdete na www.domajedoma.eu

Obec Otnice ve spolupráci s  Oblastní Charitou Hodonín 
pořádala humanitární sbírku pro oběti letošních povodní. 
Všem dárcům patří velké poděkování od starosty obce Pavla 
Mezuláníka.

Obec zakoupila v srpnu modernější a výkonnější sekačku od 
firmy Agrozet Telnice. Snad bude funkční tak dlouho jako 
ta minulá, která již dosloužila. Vzorně se o ni určitě postará 
obecní zaměstnanec Luděk Levák. 
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Volby do Evropského parlamentu, které se uskuteč-
nily o víkendu 7. a 8. června, přilákaly k volebním 
urnám 380 občanů, tedy 36,45 % oprávněných voli-
čů, což je více než před pěti lety (24,25 %). 

Výsledky voleb byly mírně odlišné od celore-
publikového průměru. V  Otnicích se stala vítězem  
koalice SPOLU s 23,75 %. Hnutí ANO dostalo pod-
poru 20,84  %. Na třetím místě se umístilo Stačilo! 
s 12,40 %. 

Volební místnost byla opět v centru obce v místní 
knihovně, která se nachází v přízemí radnice. 

Děkujeme všem členům volební komise za jejich 
práci a zajištění hladkého průběhu voleb. 

 -red-

Petra Jadrná, nejmladší členka volební komise  
byla poprvé u voleb a zároveň ve volební komisi.
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V Otnicích máme  
nové kontejnery na tříděný odpad

Vedení obce Otnice pro občany zajistilo instalaci 
velkoobjemových polopodzemních kontejnerů na 
tříděné složky komunálního odpadu:

PAPÍR – 2 kusy polopodzemních kontejnerů 
o objemu 5 m³, s víkem modré barvy,

PLAST – 2 kusy polopodzemních kontejnerů 
o objemu 5 m³, s víkem žluté barvy,

SKLO – 1 kus polopodzemního kontejneru o objemu 
5 m³, který je rozdělen na dvě části – zelený poklop 
je na barevné sklo, bílý poklop je na bílé sklo. 

Prosíme všechny občany, aby důsledně třídili odpad 
a dodržovali pořádek na všech sběrných místech.

Evropské volby v Otnicích  
vyhrála koalice SPOLU

Obecní úřad upozorňuje nájemce hrobových míst na místním hřbitově, aby si překontro-
lovali platnost nájemní smlouvy. Velké množství nájemních smluv končí k 31. 12. 2024. 
Nájem na další období je nutné uhradit před skončením platnosti stávající smlouvy. 
Pro více informací kontaktujte Janu Štěpánkovou (tel. 602 195 676).
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Životní prostředí

V letošním ročníku mohli soutě-
žící přihlašovat své již uskutečněné 
projekty na území jižní Moravy do 
jedné ze dvou kategorií – komplex-
ní projekt nebo jednotlivá opatření. 
Z nich pak odborná porota složená 
ze zástupců kraje, Nadace Partner-
ství, Mendelovy univerzity a Agen-
tury ochrany přírody a  krajiny 
vybírala vítěze. Do soutěže jsme 
přihlásili projekt „Výstavba malé 
vodní nádrže Na Zumru“, jehož  
realizace nejen zvyšuje biodiver-
zitu, ale chrání i  před erozními 
splachy z  přilehlých polí v  oko-
lí naší obce. Projekt slouží nejen 
k podpoře zadržování vody v kra-
jině, ale také podporuje udržitelný 
turismus a rekreační aktivity. Díky 
výstavbě zpevněné polní cesty, kte-
rá spojila naši obec s obcí Šaratice 

Cena za krajinu 2024

Stanislav Juráň se stal držitelem ceny Otto Wichterleho

Naše obec se v letošním roce již podruhé přihlásila do soutěže Cena za krajinu, jejíž cílem je vyzdvih-
nout příklady dobré praxe v oblasti adaptací na klimatickou změnu a ocenit ty, kteří se o krajinu stara-
jí. Soutěž pořádá a organizuje Jihomoravský kraj ve spolupráci se společností Nadace Partnerství jako 
odborným garantem. 

Do finálního hlasování na 
Cenu veřejnosti bylo nominováno 
12 projektů. Mezi vybranými pro-
jekty se umístil v  nominaci i  náš 
projekt výstavby nového rybníku 
Na Zumru a přístupové cesty. Vý-
sledky hlasování byly vyhlášeny 
dne 4. září v  Otevřené zahradě 
v Brně. Hlavní cenu za komplexní 
projekt získal městys Běhařovice. 
Ceny za jednotlivé projekty získaly 
město Hodonín, město Židlocho-
vice a lokalita Rudník u Vacenovic, 
kde probíhá ambiciózní projekt 
Miroslava Blahuška na obnovu 
krajiny prostřednictvím udržitel-
ného hospodaření. Naše obec byla 
oceněna Diplomem za účast ve fi-
nále soutěže „Cena za krajinu“.

Pavel Mezuláník

a zároveň zpřístupnila zemědělské 
pozemky, se místo stalo oblíbeným 
cílem pro procházky a  vzájemné 
setkávání místních. 

Blahopřejeme otnickému občanovi 
Stanislavu Juráňovi k získání pres-
tižního ocenění. 

Mezi čtyřiadvacet výrazných mla-
dých vědeckých talentů, kteří získa-
li prestižní ocenění Akademie věd 
ČR, Prémii Otto Wichterleho pro 
rok 2023, se zařadil Stanislav Juráň 
z  Ústavu výzkumu globální změny 
AV ČR – CzechGlobe. Slavnostní 
ceremoniál se uskutečnil v  pražské  
Lannově vile a  ceny laureátům pře-
dala předsedkyně Akademie věd ČR 
Eva Zažímalová.

Stanislav Juráň se zabývá fyziologií 
rostlin a chemií atmosféry a zaměřu-
je se především na toky přízemního 
ozónu a  těkavých organických látek 
biogenního původu. Přízemní ozón, 
který vytvářejí těkavé organické látky 

spolu s oxidy dusíku, totiž způsobuje 
alergie, respirační onemocnění nebo 
předčasnou úmrtnost. 

Přízemní ozón ale také výrazně 
snižuje efektivitu fotosyntézy a  to, 
jak se ukládá uhlík v  rostlinách  
(fixace uhlíku). Stanislav Juráň to 
dokáže nejen změřit, ale zpracovat 
i do přesných modelů, a tím stanovit 
míru snížení fixace uhlíku v různých 
ekosystémech. Podílel se také na cer-
tifikované metodice, která zjišťuje 
vliv městské vegetace na zachytávání 
znečištění. 

V Ústavu výzkumu globální změ-
ny AV ČR – CzechGlobe pracuje Sta-
nislav Juráň od roku 2013, s přestáv-
kami na doktorské studium v  Římě 
na Radě pro výzkum pro experi-
menty v zemědělství a po dokonče-
ní doktorátu na rakouské Univerzitě 

v  Innsbrucku. V  Laboratoři ekolo-
gické fyziologie rostlin se nyní věnu-
je modelování toku ozónu s dopady 
na vegetaci a  roli těkavých organic-
kých látek v atmosféře a jejich vztah 
k biosféře. 

Zdroj: https://www.czechglobe.cz/
cs/stanislav-juran-se-stal-drzitelem-

-otto-wichterleho/
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A vnuk stál přímo za nimi. Pří-
mo za vraty. A ať ťukal Lojzík, 
jak ťukal, vnuk jeho ponechával 
zatím vrátka takticky zavřená. 
Ještě se musel na ledacos totiž 
připravit. Nemoh mu přeci vo-
tevřít v trenclách!

Svými vlastními silami postu-
pem času jsme Lojzova vnuka 
připravili, oděli a  vypucovali do 
onoho posvátného půvabu, v kte-
rém až vrátka dědečkovi otevřel. 
A že to času zabralo, že nám to 
ale trvalo a že nás to stálo nervů 
a šlamastik a úsilí a píle a práce! 

Veškeré přípravy započaly za-
čátkem měsíce dubna. Tehdy se 
počaly v  prostorách dělnického 
domu, eventuálně v  kasinu pod 
ním pravidelné scuky každý týden 
ve středu a v sobotu večír. Z pů-
vodních očekávaných sedmi párů 
stárkovských nakonec vyklubalo 
se jedenáct, z nichž bezmála skoro 
polovinu tvořili novopečení čle-
nové naší stárkovské chasy. Jejich 
příchod a  začlenění mezi starší, 
ostřílenější jedince probíhal ve 
většině případů s  ladem i  skla-
dem. Ač mohl by se jevit jejich 
příchod jako pobyt ledního med-
věda na vyprahlé poušti, dobyli si 

svým chováním a respektem vůči 
nám i tu Antarktidu. Antarktidu, 
která jim právem náleží.

Ačkoliv nesešli jsme se vždy 
všichni a  v  plné parádě, nácvi-
ky pod vedením nového hlavní-
ho stárkovského páru probíhaly 
efektivně a ničím nemeškaly. Oba 
naši vedoucí snažili se ze zbýva-
jícího času vymáčknout co nej-
více. Zpěv lidových a  hodových 
písní v kole rozléhal se po celém 
sále stejně tak jako uchu lahodí-
cí melodie libozvučných žesťo-
vých nástrojů vyvěraných z  naší 
stárkovské rambajsbedny, do je-
jichž taktu jsme v  párech šlapali 
zelí a  učili se otočkám. Mašličky 
na taneční sóla a  drobné ozdo-
by areálu se též samy neudělaly. 
A nemenší zátěže než naše hlasiv-
ky, nohy a ruce kolikrát obdržela 
i  játra potěšená vínem. A nemy-
slete si, kdekomu i  nervy během 
zkoušek rupaly, kor když se doteď 
nikdo nepřiznal k  znehodnocení 
malého dřevěného stolku…

Vše však časem zúročilo se 
a sečetlo. Pomalu mohla se vrátka 
otevřít. Vnouček se strojil.

V  předhodový týden počet 
zkoušek se zintenzivnil. Začalo 
jít do tuhého. Scházeli jsme se již 

Už jsou tu zase…
Juch, juchy juch,
cítíš ten vzduch,

ten nemalý v něm vzruch?
Co se to v něm asi vznáší,

copak nám to asi tak přináší?

Kostel bimbá do dáli,
Svatý Alois pěje,

jeho zpěvy přivály,
po roce zas naděje.

Schází se zas omladina,
šohajové, děvčice,

místy pilná, místy líná,
všichni však ze všeho nejvíce,

ctíti chtějí Otnice.

Svojí krásou, hrdostí,
svým jedinečným mládím,
občané toť nejsou prostí,

za nimi já pádím!

Juch, juchy juch,
tak co tedy ten vzduch?

To není pouhý duch!
Zda nešálí mě sluch,

uzavírá se kruh!

Uplynul rok a s ním i doba,
kdy na kopyto kuje se nová podkova.

Uplynul rok a s ním i Lojza svatý,
stojí opět za vraty.
Stojí, čeká, ťuká:

,,Tak kde mám teho svého vnuka?!“

Lojzíkovy hody



2 9 .  r o č n í k  •  1 8 .  ř í j n a 2 0 2 4 15
Aloiské hody

od samého pondělka, a  to, zda 
počasí přálo, přímo před školou, 
na místě dění. Zde nacvičova-
li jsme nástup i  si zde zazpívali 
a  protančili zlehka střevíce. Poté 
nastal vždy přesun do dělnického 
domu, v němž se pokračovalo. Na 
procvičení a nachystání měli jsme 
toho totiž stále dosti. Abychom 
totiž před radnicí při průvodu jen 
tak hloupě nestáli a nedloubali se 
v  nosech, rozhodli jsme se opět 
nacvičit vrtěnou. Píseň k ní nám 
na jednu sobotní zkoušku přines-
la bábi jednoho z nás, na jejíž přá-
ní jsme se ji s radostí a chutí na-
učili, neb obsahovala v textu naši 
milovanou opečovávanou ves. 

A už to celé mělo dále rychlý 
spád. Jedna část oděvu za dru-
hou pomalu, ale jistě oblékala 
se na vnuka zasvěcence našeho 
kostela. Z  pondělka bylo rázem 
úterý a z  toho zas středa a moh-
lo se jet již tradičně pro vínko do 
Vracova za Kyjov. Zatímco jedna 
skupina rozložena do dvou aut 
jela již o půl třetí odpoledne ko-
štovat a vybírat to správné vínko 
na blížící se hodové zábavy, druhá 
pod přiděleným vedením od šes-
ti hodin pilně nacvičovala před 
školou. Sjednocení obou skupin 
nastalo až okolo deváté hodiny 
večerní, kdy se výprava z  Vraco-
va s šesti plnými sudy vybraného 
vína úspěšně navrátila. Již tra-
dičně byla tehdy během probí-
hající zkoušky možnost nechat si 
sešmiknout nový slušivý hodový 
sestřih od zkušeného volnočaso-
vého barbera. Posléze nezbývalo 
než se jaksepatří zřídit a  sundat 
jako ta mája, pro kterou se násle-
dujícího dne brzy zrána jelo, a po-
skakovat zběsile jako paviáni.

Ve čtvrtek již krátce po sed-
mé hodině ranní byl přistaven 
před dělňák šibičák zaháknut za 
Fešáka a  mohlo se s  naším ne-
nahraditelným místostarostou za 
volantem valit. Teda ještě až po 
naléhavém nákupu ve zdejší ve-
čerce. A ač únava byla znatelná 

na většině z nás a víčka oček ra-
ději by byla zavřená než otevřená, 
poprali jsme se se vší tou namá-
havou dřinou a prací okolo máje 
s vervou a silou. A to i přes defekt 
pneumatiky, k  němuž došlo jen 
chvíli po vjezdu do bažantnice. 
Pravda by však stejně po čase vy-
šla na povrch, a  tak si zde raději 
ihned přiznáme, že bez výpomoci 
obecních zaměstnanců, bývalých 
čilých stárků a  samotného pana 
starosty by to prostě nešlo. Spo-
lečným bystrozrakem zhodnotili 
jsme nejvhodnější adepty na máju 
a  následně tu jednu vyvolenou 
skosili na zem a obrali ju o chvo-
jí, které se později ještě zaručeně 
mělo hodit. Vší silou jsme se jí po 
odvětvení všichni chopili a umís-
tili ji na speciální vozík za našeho 
starého vesnického Zetora. Pak 
už jen zbývalo vzít další dvě men-
ší, další kupu pichlavého chvojí 
a mohlo sa razit kupředu. 

Jak po cestě tam, tak i po cestě 
zpět hlasitě jsme dávali najevo své 
umění zpěvu a  jucháním zdra-
vili jsme nejednoho náhodného 
kolemjdoucího. Po cestě zpátky 
do naší sladké domoviny příleži-
tost měli jsme i flekatým krávám 
z  družstva zazpívat. Nejhlasitěji 
však prozpěvovali jsme a  dáva-
li o  sobě vědět až u  nás. U nás 
v Otnicách, v nichž jsme občany 
přivítali dávkou písní nás sami 
obsahujících. A to i z prázdnými 
žaludky, které zanedlouho zapl-
nily pestré obídky od našich dra-
hých stáreček. Nebyl však poté čas 
na polední klid. Muselo sa kmitat.

Během čtvrtečního dne stačili 
jsme hlavní máju celičkou opra-
covat a opucovat, vymódit a vyla-
dit na jedničku. Dále jsme stihli 
zajet pro břízky do Ždánického 
lesa i  jejich část ozdobit a rozvo-
zit ke všem uvítacím a  loučícím 
cedulím naší vsi. Do toho děvčata 
stihla ledaskde sehnat rozmarý-
ny, nastříhat je a  přivázat k  nim 
mašle. Nezapomněli jsme ani na 
postavení pódia a  spletení věnců 

na májky z  jehličnatého chvojí 
pro stárky a večer si ustlali na pó-
diu a vyčerpáním spali jako zabití. 

V pátek byl budíček o půl osmé 
ráno a  to už nám naše pečující 
stárečky přinášely bohaté snída-
ně. Těmi dodali jsme si energii 
k prací na celý den, která započa-
la úklidem areálu a  dokončením 
májek. Též bylo třeba navozit sety 
stolů s lavic, rozložit je a dozdobit 
další břízky a areál s nimi patřič-
ně vyzdobit. Děvčata měla též na 
starosti výzdobu našich jucha-
ček a  okrášlení okolních strom-
ků v  parku. Krátce před obědem 
stihli jsme i vztyčit vedlejší ozdo-
benou okrasnou máju u  radnice. 
To už celičký areál před školou 
i  s  přilehlým parkem protkaný 
paprsky letního slunce hrál všemi 
možnými barvičkami. I samotní 
hasiči tehdy začali si poblíž v ha-
sičce zařizovat a  připravovat své 
věci. Vše se zkrátka rýsovalo jako 
přímka. S menšími výkyvy.

Okolo třetí hodiny, kdy už vět-
šina rodičů je doma připravena, 
naskočili jsme s  připravenými 
nazdobenými májkami na šibi-
čák i se svými stárkami a jeli jsme 
zapraženi za chrochtající Zetor, 
jehož motor však přehlučeli jsme 
našimi hodovými zpěvy, rozvést 
je stárečkám před obydlí. Každý 
stárek svojí stárce před domem 
zatloukl umně zhotovenou máj-
ku, zajuchal a jelo se dál. Na jed-
né zastávce byli jsme i  mile pře-
kvapeni občerstvením. Jakmile 
bylo splněno, nastal na pár chvil 
rozchod před stavěním hlavní 
máje. To již druhým rokem bylo 
otevřeno pro veřejnost a  lidé se 
tak mohli dojít na vztyčení té naší 
tenké máji podívat, a  dokonce si 
k tomu i něco dopřát ze stánku od 
hasičů, nedejbože nám i sami po-
moct, přiložit ruku k dílu.

Vypuklo to v šest hodin večer-
ních. Pod vedením zkušeného 
hřmotného chlapa zabodávaly 
se postupně bodáky do kmene 
a celá mája se postupně zdvihala 
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y k výšinám pod neustálou podpě-
rou lan ze tří stran. I když vichr 
se pomalu zdvihal a nebe se zaha-
lovalo šedivými mračny nezvěs-
tujícími nic dobrého, naši štíhlou 
máju stihli jsme s pomocnou ru-
kou mnohých příchozích muž-
ských postaviti před vypuknutím 
přeháňky, před níž jsme dokon-
ce stihli i  ukrýt většinu pestře 
barevných fáborek na okolních 
stromečcích a celé břízky krášlicí 
areál ze všech stran. Vše tedy bylo 
skoro připraveno na nadcháze-
jící dvoudenní hodové veselí. Už 
jen ty naše vztyčené máje stačilo 
v  noci pohlídat před ničemnými 
grázly z okolních vesnic. Počasí ač 
nepřálo, stihli jsme si ještě zazpí-
vat v kole u hlavní máje a vyslech-
nout si rady od bývalých stárků. 
Poté až uložili jsme se ke spánku, 
do nějž se však prohloubit zabra-

lo mnohé úsilí, když stále někdo 
vyváděl a  hulákal a  lovil ze svo-
jí omámené hlavy jednu zlatou 
perlu za druhou. Nakonec však 
povedlo se, ale tentokrát zase až 
moc. Natolik tvrdě jsme všichni 
u  hlavní máje na pódiu chrněli, 
že nevzbudil nás ani šramot od 
lajdáka, který se nám máju snažil 
pokosit. Teprve dva příchozí hlí-
dači od radnice nás na jeho zběsi-
lý čin upozornili. Od té doby měli 
jsme na starosti pravidelné stří-
davé hlídky, kterých se však se vší 
ctí a kuráží zúčastnil pouze jeden 
z nás. A ostatní nechal do růžova 
vyspat.

V sobotu ráno měl se plac plně 
připravit na večerní zábavu, jen-
že smršť stále pokračovala. Déšť 
neutuchal, a  tak nastala změna 
plánu. Všichni odebrali jsme se 
domů a o tři hodiny později sešli 

jsme se v našem kumbálu i se svý-
mi stárkami, všichni nastrojeni 
do elegantního ošacení, v  němž 
jsme se vydali křížem krážem po-
zvat celou ves na ty naše hodové 
veselice.

Každý stárkovský pár měl na 
starosti určitou část naší obce na 
obejití a  pozvání. S  lahví vychla-
zeného vína, dvěma koštovačkami 
a talířkem rozmarýnů obešli jsme 
všechny obyvatele naší milované 
vsi raz dva. Ač rozepře byly ohled-
ně zvaní v  párech neutuchající 
a  nepředstavitelně týrající a  zmá-
hající, nakonec se právě díky nim 
vše zadařilo a podařilo právě tak, 
jak mělo. Totiž díky počtu párů 
byla celá naša ves pozvána během 
několika málo hodin, což umožni-
lo následovné došperkování placu.

Na oběd většina pobyla doma 
a po něm mohlo se pustit do fi-
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nálních úprav. Břízkami znovu 
areál byl ze všech stran pestře 
okrášlen, nápis pod pódiem byl 
doladěn, vše zameteno, hasičské 
stánky připraveny, bečky piva 
i  vína naraženy, kumbálek ukli-
zen. Kolotoče z dáli hrály a točily 
se v horkém letním parnu, máje 
se tyčily daleko do výšin, a  ač 
zmoklými fáborkami, zvěstova-
ly v oněch výškách blížící se zá- 
bavu.

Od osmi hodin večerních za-
počala na place hrát kapela. Lidé 
všech věkových skupin se shro-
mažďovali a  s  nadšením a  napě-
tím očekávali náš nástup, nástup 
stárků. Hasiči u stánků se nezasta-
vili. Pívo, víno i  štamprlata tekly 
proudem, návštěvníci a  hosté se 
bavili, zatímco my se připravovali 
kousek od placu v našem zákuli-
sí. Než stihl vůbec kostel devátou 
hodinu večerní odbít, již jsme se 
v párech za sebou seřazovali a při-
pravovali na naši velkou chvíli. 
Napětí a stres, očekávaní a nervo-
zita, strach a radost a touha a štěs-
tí, stesk, potěšení – to vše a mno-
hé další točilo se nám v hlavách, 
když tu najednou muzika počala 
hrát a my se dali vedeni hlavním 
párem do pochodu. A už to ju-
chalo, už to kráčelo a protáčelo se 
a pochodovalo a proplétalo a brá-
ny tvořilo, už to vřískalo a pískalo, 
už se to dělo, bylo to tady, bylo to 
tu. Lidé nás hltali pohledy a  my 
jim je spláceli milými úsměvy 
na tvářích. Ani jsme se nenadáli 
a  dvojřad jsme stáli čelem k  pó-
diu a  pohupovali se do rytmu. 
Náš hlavní stárek svým proslo-
vem všechny uvítal, představil 
kapelu Plus a  vyhlásil stárkovské 
sólo. A tím to vše teprve začalo. 
Stárci se stárkami spolu vzájemně 
protančili střevíce, vytáhli k tanci 
i své rodiče, či rodinné členy a ná-
sledně sjednotili se všichni stárci 
a  stárky do kolečka okolo máje, 
zazpívali si tři písně a  nechali 
zábavu na parketu započít i  pro 
ostatní. 

Návštěvnost byla vskutku vel-
kolepá. Lidmi se to v  přilehlém 
parku jen hemžilo. Ani jeden 
stůl nezůstal neobsazen. To jen 
snad ve chvílích, kdy střídavě ka-
pela hrála, nebo se zpívaly písně 
v kolečku. Ani jeden stůl nezůstal 
neobsloužen, neb naši sklepníci 
kmitali, jak jen to šlo, aby nikomu 
nestihlo vyschnout hrdlo. 

V  tomto duchu zábava pokra-
čovala až do jedenácti hodin, kdy 
bylo vyhlášeno mašličkové sólo. 
Tehdy půlka párů zaváděla páry 
k tanci na parket a druhá od nich 
s  kasičkou a  mašličkami vybíra-
la finanční příspěvky na základě 
toho, na kolik si váží partner svojí 
taneční partnerky. Skoro do půl-
noci sólo se hrálo. Po ní povolenu 
jsme jakožto stárci měli volnou 
zábavu, a  tak se naše chasa po-
stupně rozprchávala domů. Ro-
zumné to však bylo, neb zítřejšího 
dne čekala nás náročná pouť. Ka-
pela však všem hostům hrála až 
do tří hodin ranních. A nebojte se 
nic, i tací stateční na place zůstali, 
že do těch tří hodin protkáváno 
hraní kapely bylo zpěvem písní 
lidových.

Neděle byla tu. Vnouček již 
škvírkou ve dvířkách, celý na-
strojený a rozveselený, vykukoval 
a zkoumal, kdopak to asi klepá?

Děvčata již od rána byla pracně 
navlíkána do pestrých kyjovských 
krojů, zatímco chlapci na sebe vše 
hodili půlhodinku před srazem na 
farní zahradě, který byl v jednu ho-
dinu odpolední. Zde byly doladěny 
všechny poslední mušky, šikovnou 
slečnou fotografkou byla zhoto-
vena skupinová fotografie i  foto-
grafie jednotlivých párů a  mohlo 
se jít zchladit svěžím nápojem do 
zdejší restaurace U Marků. Odtud 
jsme se chvíli poté v párech seřadili 
a došli v pestře zdobených krojích 
ke kostelu, jehož zvony bimbaly 
a  jehož vrátka již byla otevřena. 
Vnuk mohl Aloisovi vstoupit nyní 
přímo do náručí, do hřejivého ob-
jetí. A tak bylo. 

Klobouky byly svěšeny a  naše 
mladé tváře i  celá těla ovlaženy 
chladnými prostory kostela, z  je-
hož mohutných varhan ozývaly 
se průbojné vysoké tóny dopro-
vázeny hlubokými hlasy zpívají-
cích. Postupně seřadili jsme se do 
popředí kostela k  oltáři svatého 
Aloise, stárci doleva, stárky do-
prava a oddali jsme se posvátné-
mu posvěcení, které mělo přijít 
od našeho pana faráře. Předtím 
však ještě vyslechli jsme si srdce-
ryvný projev od jáhna Radka Me-
zuláníka a polehčující seznam de-
seti stárkovských ustanovení od 
samotného pana starosty. Poté již 
bylo nám blahořečeno a dáno bo-
žího požehnání k naší prospěšné 
činnosti. Byly nám podány ruce 
od všech tří velectěných při var-
hanním doprovodu a mohli jsme 
se odebrat před kostel. 

Klobouky byly znovu nasazeny, 
juchačky odloženy stranou a  do 
libozvučných tónů hodové kapely 
Túfaranky ze Šakvic mohlo se za-
počít stárkovské sólo doprováze-
né mnohým jucháním. Kupy lidí 
přihlížely a radovaly se z tradice, 
která u nás ve vsi nezmírá a žije. 

Brzy však nabralo sólo před 
kostelem konce a  muselo se jíti 
dál, před radnici. V popředí celé-
ho průvodu vždy šel jeden nebo 
dva páry s  malými rozkošnými 
stárkami a  stárky, kteří udávaly 
celému zbytku takt. V  popředí 
s jedním tehdy dorazili jsme před 
radnici, zajucháním dali vědět 
o svém už tak zjevném příchodu 
a  seřadili se do formace na vrtě-
nou. Ač zmatené to bylo a  chví-
li trvalo, neb více jsme se vrtěli 
a  motali při formování než při 
samotné vrtěné, ohlas od lidu byl 
přívětivý. ,,Muziko, zavrť to!“ bylo 
též zařváno jedním z  nás, takže 
vrtěné bylo ažaž a  mohlo nastat 
starostovské sólo. 

Hlavní stárkovský pár vyzval 
pana starostu a  jeho drahou po-
lovičku k  tanci, který probíhal 
v  kruhu, který jsme okolo nich 
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y vytvořili. Během doby hraní ka-
pelou několik párů se v  tanci se 
starostovic prostřídalo. Pak už se 
jen zajuchalo a  mohlo se naplno 
oddat průvodu obcí.

První zastávkou nemohl být 
dům nikoho jiného než samotné 
stárky hlavní. U něj, v  překrás-
ném objetí přírody Za Drahy, za-
pěli jsme společně píseň o  zapo-
menutém kloboučku u  děvčete, 
který hlavní stárka svému part-
nerovi během zpěvu vrátila. Poté 
vypuklo taneční sólo s  rodiči při 
bezchybném doprovodu muzi-
kantů ze Šakvic, při němž střídali 
jsme v kole směr pochodu, poska-
kovali jsme na jedné a  na druhé 
noze, i  jsme tepali rukama smě-
rem k nebesům a to vše sem tam 
prováděli i pozadu. 

Ve stejném duchu probíhaly 
zastávky před domy všech stárek, 
z  nichž několik mělo zastávky 
sjednoceny, což zkrátilo už tak 
dlouhý unavující průvod. Ač však 
slunce peklo a pot tekl, nohy bole-
ly a tvořily se puchejře, jak pravil 
sám pan starosta v jednom z pra-
videl stárkovských: ,,Smutnění 
a  stížnosti si nechte na pochová-
vání basy.“ Kdyby se byl býval ten-
to zákon vážně bral, moc by nás 
věru večer na plac nenastoupilo. 
I přes stížnosti však všichni dů-
stojně jsme vydrželi celý úmorný 
průvod. Na většině zastávek ne-
zdržovali jsme se raději ani kdo-
víjak dlouho, neb čas nás tlačil. Na 
pár jsme však déle pobyli a  řád-
ně si odpočali, zchladili. Bohaté 
a  chutné občerstvení, především 
však chlazené nápoje k  dispozici 
byly na všech zastávkách, mezi 
nimiž pochodovali jsme v  taktu 
udávaném buď našimi vlastními 
ústy, nebo dechovými nástroji 
pestře oděných muzikantů preciz-
ní kapely Túfaranky. A jako by nás 
samých bylo málo, po celou dobu 
průvodu vytrvali i  někteří věrní 
hosté, jejichž žízeň i jiných snažili 
se naši sklepmistři ukojit, a  do-
provodili nás i  na naši konečnou 

zastávku ke škole, kde odešli jsme 
improvizovaný nástup a  dále od-
dali se tanci a zpěvu. Areál již v tu 
dobu nezvykle překypoval lidmi, 
my však na mysli neměli jinačího 
nic než večeři, kterou jsme měli 
připravenou U Marků. I s  muzi-
kanty jsme se tedy sebrali a šli se 
za tu namáhavou túru odměnit.

Rozesadili jsme se v  připrave-
ném sálu naší obecní hospody 
a  brzy se dočkali talíře plného 
chutné nadílky. Záhy však tato 
nadílka byla smetena, a  kdo tak 
učinil a  syt byl, mohl se odebrat 
domů a  nachystat na hlavní ve-
černí zábavu. Udělali tak mno-
zí, aniž by, chudáci, věděli, o což 
přichází. Muzikanti totiž ač byli 
čerstvě syti a pupky jim div neru-
paly, zvedli se i se svými nástroji 
a v sále hospody nám zahráli i za-
zpívali. ,,My tady přece nejsme 
od toho, abysme seděli!“ prohlá-
sil jeden z nich a pravdu měl. No 
ba. Ryzost a opravdovost z tohoto 
jejich činu čněla jako anténa z rá-
dia. Šlo jednoznačně znát, že tihle 
sladění a sehraní muzikanti hrají 
přímo od srdce. 

Od osmi hodin večerních 
muzikanti pokračovali ve hře na 
zábavě, která ač nepřekypovala 
lidmi tak jako včera, na nedě-
li měla dosah úctyhodný. My 
se však všem těm nedočkavým 
a natěšeným lidem ukázali znovu 
až o  devíti hodinách večerních. 
A vše ze včerejšku se od té chvíle 
opakovalo, akorát ve folklorněj-
ším, barevnějším, živějším a  ve-
selejším duchu a  při doprovodu 
famózních hodových písní od 
muzikantů, na jejichž hru nesly-
šel jsem křivého slova. Proslov 
našeho hlavního stárka však po-
změnil se trochu. Místo jen aby 
všechny příchozí a přítomné při-
vítal, pochválil i  nás, svoje stár-
ky, z  nichž většina byla poprvé 
a i přesto se vypořádala se všemi 
hodovými a stárkovskými náleži-
tostmi, a to i přes předchozí ne-
srovnalosti, bravurně.

Jako v  sobotu, tak i  v  neděli 
proběhlo sólo, tentokrát však roz-
marýnkové, při němž zaváděli ti, 
kteří předchozí den vybírali a na-
opak. Při jeho průběhu málokterý 
stůl zůstal na chvíli prázdný, osa-
zený pouze vínem a  pochutina-
mi k  němu. Sklepníci opět lítali 
s  lahvemi vína sem a tam, div se 
nepřetrhli. A zhruba půlhodiny 
po půlnoci oficiálně bylo naše 
dvoudenní hodové veselí ukonče-
no vynášením stárků, před nímž 
samotným tančili jsme v  párech 
obklíčeni hordou lidu na melo-
dické písně kapely, až z nás kapky 
potu vystřelovaly do okolí a nohy 
nám div neupadly. Nakonec však 
úspěšně byli jsme všichni vyzdvi-
ženi na připravené stoly před pó-
diem, na nichž jsme si zazpívali 
tři písně při pohoupávání ze stra-
ny na stranu, zadupali si i a zaju-
chali na slavnostní ukončení těch 
našich hodů. Zábava dále byla už 
volná.

Kapela hrála do tří hodin ran-
ních stejně jako předešlá. Někte-
ří lidé však neodcházeli ani po 
jejím dohrání. Většina však ano, 
neb povinnosti a práce je čekaly. 
I ze stárků nevydrželo nás příliš 
až do ranních hodin. V útlé sku-
pince jsme si však při otvíračce 
ráno došli zakoupit čerstvé pečivo 
na náměstí a šťastným občanům, 
kteří právě razili čtvrtým ranním 
autobusem do Brna, zazpívali 
a  zatancovali jsme ještě na ná-
městí před radnicí. Poté již naše 
skupinka rozplynula se. Muzika 
však burácela od školy až do osmi 
hodin ranních.

I do úklidu areálu jsme se v od-
poledních hodinách pondělku 
dali. Když už jsme to všechno 
spolem započali, i jsme to spolem 
dokončili, úspěšně završili. Na-
konec tedy i přes všechny rozko-
ly a strádání co to mělo, zadařilo 
se a  vnouček otvíral dědečkovi 
s úsměvem na tváři roztáhlým od 
ucha k uchu.

Adam Sekanina
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V  sobotu 8. června vyjela spanilá jízda Blonďáků 
u  příležitosti životního jubilea Josefa Nováka. Toto 
slunečné sobotní ráno přijel na parkoviště s  krásně 
nazdobeným koňským povozem František Dobrovol-
ný z Újezda u Brna a jelo se pro Jožku. Jakmile oslave-
nec nastoupil, vyrazilo se na projížďku obcí s dobrým 
vínečkem a  písničkou na rtech, za doprovodu har-

moniky Jaromíra Vacka. Počasí nám přálo a všichni 
Blonďáci si užili nejen spanilou jízdu, ale i následné 
posezení s pohoštěním v ulici Za Drahy. 

Jožkovi Novákovi do dalších let přejeme vše nejlepší.

kamarádi Blonďáci

Manželé Dagmar a  Jiří Holubovi 
prožili opravdu výjimečné léto: 
4.  července před 60 lety si svou 
lásku a  věrnost slíbili na Nové 
radnici v Brně a zároveň letos bě-
hem jednoho měsíce oslavili oba 
neuvěřitelné 80. narozeniny. 

Tato významná životní jubi-
lea i obnovení manželského slibu 
oslavili na farní zahradě v  Otni- 
cích společně se svojí rodinou 
a přáteli. 

Milí rodiče, přejeme pevné 
zdraví, lásku, štěstí a  ještě hodně 
krásných společných let!

Spanilá jízda k 90. narozeninám 

Blahopřání
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V  jednom klášteře žil mnich, který byl každý večer 
vždycky velmi unavený a  malátný. Opat se ho ptal, 
v  čem to vězí. „Ale,“ odpověděl mnich, „každý den 
mám toho tolik co dělat, že by mi na to nestačily síly, 
kdyby mě milost Boží neposilovala.“ „Nu a  co tě tak 
zaměstnává?“ zeptal se představený. Mnich odpověděl: 
„Musím zastavit tekoucí vodu, ochočit dva sokoly, za-
držet dva zajíce, vycvičit dva krahujce, přemoci draka, 
zkrotit lva a ošetřovat nemocného.“ 

„To jsou ale pošetilé nářky,“ řekl opat, „takové prá-
ce se žádnému člověku najednou neukládají a v mém 
klášteře jsem ještě nikdy něco takového neslyšel.“ 
„A přece jsem, ctihodný otče,“ odvětil mnich, „mluvil 
čirou pravdu: Tekoucí voda jsou mé myšlenky, které 
musím zastavit, aby se nedostaly do špatných kolejí. 
Dva sokoli jsou mé oči: musím je velmi pečlivě střežit, 
aby se jim nelíbilo něco, co by mohlo škodit mé spáse. 
Dva zajíci jsou mé nohy, musím je zadržovat, abych se 

nedal cestou hříchu. Dva krahujci jsou mé ruce, musím 
je vycvičit k práci a pohánět je, abych sobě a svým brat-
řím konal dobro. Drak je můj jazyk, musím ho neustále 
držet na uzdě, abych neříkal nic nepřístojného nebo ne-
mluvil zbytečně. Lev je mé srdce, s ním musím ustavič-
ně bojovat, aby nebylo naplněno pýchou a sobectvím, 
ale aby v něm bydlel a působil Boží duch. A nemocný 
je mé tělo, které umíněně vyžaduje jednou to, podruhé 
ono a neptá se, zdali to, co chce, je dobré pro opravdové 
zdraví a věčný život. To všechno mě denně velice vysi-
luje.“

Opat udiveně naslouchal mnichovu vysvětlení a na-
konec řekl: „Bratře, opravdu tvrdě pracuješ na Pánově 
vinici, tvou únavu odmění Pán občerstvením na věč-
nosti.“ 

Z knihy Život plný setkání,  
autoři Reinhart Abeln a Guido J. Kolb,  

vydalo nakladatelství Portál

Trampoty dne 

Na konci prázdnin jsme prožili příjemné farní odpoledne
Poslední prázdninovou sobotu se jako každý rok konalo farní odpoledne, které začalo v 15 hodin v kostele 
sv. Aloise. Místní farář Pavel Buchta poděkoval za prázdniny, za prožitý čas dovolených i za šťastné návraty 
z cest. Společně se starostou obce pak přednesli prosby za všechny občany, za mír ve světě a za naši obec. 

Manželé Horákovi z  Bošovic 
se svojí dcerou zahráli a zazpívali 
nádherné písně, které se rozléhaly 
chrámovou lodí a  zahřály srdce 
přítomných. Horákovi všem pří-
tomným rozdali své zpěvníky, aby 
mohli zpívat spolu s  nimi, a  tak 
se písní připojit k poděkování za 
obec. 

Pokračování farního odpole-
dne bylo na farní zahradě, kde 
všechny návštěvníky s  úsměvem 
vítali otničtí hasiči. Jako již tra-
dičně měli připravené výborné 
občerstvení. Čepované pivo i  li-
monádu, lahodné víno, výborné 
míchané nápoje a  třešničkou na 
dortu byl řecký gyros a hranolky. 
Někteří účastníci farního odpo-
ledne přinesli ochutnat koláče, 
moučníky, perníky i slané pečivo, 
které připravili doma. 

K  dobré náladě velkou měrou 
přispěla cimbálová muzika Lá-

lia z  Velkých Bílovic, která hrála 
zejména písničky na přání. Hned 
od začátku se k  cimbálce přidá-
vali místní i  přespolní zpěvačky 
a  zpěváci a  brzy se u  muzikantů 
vytvořilo velké kolo. Za chvíli se 
přidali i mužáci z Hostěrádek-Re- 
šova. 

Otničtí Blonďáci vystupovali 
v Domově pro seniory ve Vrano-
vicích, ale hned po návratu přišli 
zazpívat na farní zahradu. Zpíva-
lo se až do noci. V letošním roce 
bylo méně návštěvníků než ob-
vykle. Možná to bylo tím, že se 
téměř ve všech okolních obcích 
konaly další akce. Možná to bylo 
úmorným horkem. Nicméně kdo 
nepřišel, může jen litovat. Byla to 
velmi zdařilá akce, na níž se sešli 
lidé, kteří se dobře bavili zpěvem 
i  celkovou přátelskou a  pohodo-
vou atmosférou.

-red-
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Tereza Zdislava z Lemberka
Příprava na biřmování mě po-

vzbudila v tom, že jsem se při mod-
litbě a  diskusích o  víře potkávala 
se svými vrstevníky. Na samotném 
obřadu se mi líbilo povzbuzení otce 
biskupa Vojtěcha a také to, jak kaž-
dému z nás osobně řekl, v čem námi 
vybraný biřmovací patron vynikal, 
co by i pro nás mohlo být v  životě 
inspirací.

Tereza Konvicová

Anna Johanka z Arku
Svátost biřmování jsem přijala 

v  brněnské farnosti Bystrc, protože 
jsem v  termínu v Otnicích byla na 
školní akci. Myslím ale, že je dob-
ré vidět mladé věřící lidi i z  jiných 
farností. Při obřadu se mě otec bis-
kup Pavel ptal, proč jsem si vybra-
la sv. Johanku z Arku. Je to pro její 
odvahu, odhodlání, velikou víru 
v Boha a každodenní modlitbu. Dě-
kuji otci Pavlovi za jeho přípravu 
i modlitby i doprovázení na biřmo-
vání v Brně.

Anna Konvicová

Střípky z biřmování 

Sám bych rád přidal malou zku-
šenost z knihy Sny pro duši (Bruno 
Ferrero, vydalo nakladatelství Por-
tál). Jeden biskup laskavě zkoušel 
skupinu biřmovanců. Položil jim 
otázku: „Podle čeho lidé poznají, že 
jsme křesťani?“ Děti rozpačitě ml-
čely. Nic je nenapadalo. Ten dobrý 
biskup zopakoval otázku: „Jakým 
znamením dokazujeme, že jsme 
křesťani?“ Děti koukaly do země. 

Biskup, aby jim pomohl, zvedl ruku 
k čelu na znamení kříže. Jedna dív-
ka se rozzářila. „Láskou!“ řekla. 
Biskup se už už chystal říci: ,Špat-
ně,‘ zarazil se však právě včas.

Myslíme na ty mladé z  našich 
farností, ať jim i nám pomáhá víra 
pokoušet se být dobrým člověkem 
i křesťanem.

P. Pavel Buchta

Oprava varhan
S  naším technickým administrátorem děkanství Pavlem Galatou přidáváme malé ohlédnutí za náročnou  
opravou našich varhan v Otnicích. Velký dík jemu a všem, komu to leželo na srdci, vlastně celé farnosti, obci 
a každému dárci. Děkuji. 

P. Pavel Buchta
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Číst si spolu s  dětmi, anebo je 
nechat o  samotě sledovat mod-
ré světlo digitálních zařízení? 
Umožnit jim rozvíjet fantazii 
a  společně sdílet příběhy, nebo 
preferovat, aby celé hodiny hle-
děly bezmyšlenkovitě na obra-
zovku? Celé Česko čte dětem při-
pomíná, jak zásadní je společně 
strávený čas celé rodiny ve spo-
lečnosti knihy a příběhů.

„Rád dělám smysluplné věci 
a  toto je záležitost, která před-
stavuje problém. Problém dět-
ského posluchače a dětí, které už 
dnes nenaslouchají, ale odezíra-
jí – z počítačů, mobilů a tak dále, 

a žijí si tak vlastní, izolovaný ži-
vot. Za dvacet minut se dá proflá-
kat významná část života, ale za 
stejnou dobu si můžete namalo-
vat obrázek, vést zajímavý dialog 
nebo přečíst hezkou povídku,“ vy-
světluje podporu čtení dětem 
Viktor Preiss.

Na oknech knihovny  
rozkvetly barevné květiny

Na čtvrtek 13. června připravila Dáša Sloupová tvo-
řivou dílnu „Otnická kytka“. Děti křídovými fixami 
malovaly nádherné květiny různých barev a tvarů 
na okna knihovny. Díky tomu jsme měli přízemí 
radnice krásně vyzdobené po celé prázdniny. 

V další části dílničky jsme využi-
li vyřazené knihy z knihovny. Nejen 
děti, ale i dospělí se zabrali do ori-
gami, známé jako japonské umění 
skládání různých tvarů z  papíru. 
Tentokrát jsme skládali roztomilé 
motýlky různých velikostí. Dáša  
trpělivě vysvětlovala a názorně uka- 
zovala, jak máme postupovat, aby 
se pod našima rukama jako z kukly 
vylíhl motýl. Všichni měli radost, 
když se dílo podařilo. Složili jsme 
tolik krásných motýlů, že z  nich 
Vanda a  její kamarádky vytvoři-
ly krásnou motýlí nástěnku. Pro 
všechny bylo připraveno drobné 
občerstvení. Děkuji všem, kdo při-
nesl dobroty na společný stůl a  za 
příjemné odpoledne.

Hurá prázdniny!
Po Aloiských hodech, v pondělí 24. června, měly 

děti z místní základní školy ředitelské volno. Každý 
školák volný den strávil podle svých zájmů. Potěši-
lo mě, že děti nezůstaly sedět doma a přišly malovat 
křídami na parkoviště. Malovaly také děti z mateřské 
školky a z Dětského domova LILA. Za pěkné obrázky 
dostali malí umělci sladkou odměnu. Parkoviště bylo 
krásně barevné. Tentokrát obrázky nesmyl déšť, ale 
díky sluníčku zase brzy vybledly. I tak nám alespoň 
na nějaký čas výtvory dětí zkrášlovaly šedivé parko-
viště u radnice.

Co si odnesou do života, je na nás.  
Čtěme dětem dvacet minut každý den 

Celostátní svátek dětí a  litera-
tury se letos uskutečnil již počtr-
nácté v prvním červnovém týdnu. 
Posláním obecně prospěšné spo-
lečnosti Celé Česko čte dětem je 
prostřednictvím společného čtení 
budovat pevné vazby v  rodině. 
Pravidelné předčítání dětem  má 
obrovský význam pro rozvoj je-
jich emocionálního zdraví. Před-
čítání rozvíjí paměť a  předsta-
vivost, učí myšlení. Předčítání 
utváří pevné pouto mezi rodičem 
a dítětem. My neříkáme „Jdi a čti 
si!“, ale „Pojď, budu ti číst“. Stačí 
20 minut denně. Každý den.

https://celeceskoctedetem.cz/
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Znáte pořekadlo: „Všechno zlé je pro něco dobré.“? A to 
se potvrdilo i tentokrát. 23. dubna je Světový den knihy 
a autorských práv, a tak jsme ho chtěli v knihovně osla-
vit recitálem Petry Winklerové a Jakuba Janíčka. Ale ze 
zdravotních důvodů musela být akce zrušena. Recitál 
jsme tedy přesunuli na pátek 19. července. A dopadlo 

Třináct panelů putovní výstavy „Nečtu! Poslou-
chám.“ jste si mohli prohlédnout v naší knihovně 
během prázdninových měsíců. 

Podtitul výstavy zní Průvodce báječným světem 
audioknih. Komiksy nakreslila Kateřina Illnerová, 
ilustrátorka stejnojmenné knihy o  fenoménu audio- 
knih, kterou napsali Klára Smolíková a  Lukáš Vav-
rečka. Na výstavě bylo možné nahlédnout do života 
milovníků audioknih, audio knižních režisérů, herců, 
redaktorů, ale i  recenzentů. Vtipné scénky pobavily 
nejednoho návštěvníka knihovny. Za vypůjčení vý-
stavy děkujeme spisovatelce Kláře Smolíkové. 

Do knihovny doputovala  
výstava o audioknihách

to výborně. Díky příjemnému letnímu počasí jsme si 
užili hudební večer venku před radnicí. V podání mla-
dých umělců Petry a  Jakuba jsme si poslechli známé 
skladby českých i zahraničních interpretů. Jakub Janí-
ček hraním na kytaru doprovázel Petru Winklerovou, 
která nádherně zpívala. Také spolu zazpívali pěkné 
duety. Bylo báječné sedět venku, pozorovat zapadající 
slunce, popíjet výborné vínko z  otnického vinohradu 
a poslouchat krásný zpěv. Po setmění lampa z knihov-
ny osvětlovala vystupující interprety a dodávala večeru 
příjemnou intimní atmosféru. Petru a  Jakuba přijeli 
podpořit i jejich věrní fanoušci. 

Na závěr jsme hudební duo 
odměnili velkým potleskem, 
který si oba zasloužili. Děkuji 
mamince zpěvačky Blance Do-
soudilové za vynikající domá-
cích sušenky, na kterých jsme 
si moc pochutnali. 

Petra a Jakub nám zpříjemnili letní večer

Půlení prázdnin jsme  
oslavili navlékáním jeřábů

Dáša Sloupová nás na jedné tvořivé dílně seznámi-
la s příběhem japonské dívenky Sadako, trpící leu-
kémií v důsledku ozáření při pádu atomové bomby 
v Hirošimě. Podle legendy se holčička snažila po-
skládat tisíc papírových jeřábů, aby se uzdravila. 
Ale nemoc byla rychlejší. 

Dáša nás naučila jeřáby skládat. Jednou z účastnic 
tvořivé dílny byla Monika Ingrová, kterou skládání 
jeřábů doslova pohltilo, a tak Monika skládala a sklá-
dala a  postupně přinesla do knihovny 1 000 jeřábů.  
Dáša vymyslela, jak jeřáby pověsit do knihovny. Ve 
středu 31. července jsme rozvěsili jeřáby a ty nám 
zdobí naši krásnou knihovnu. Kéž by jeřábi přinesli 
štěstí nejen čtenářkám a čtenářům otnické knihovny.
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Díky jejich přednáškám se 
vždycky dozvíme hodně zajíma-
vostí, které nikde jinde nenajdeme. 
Prostřednictvím manželů Poulíko-
vých jsme ve středu 14. srpna na 
farní zahradě navštívili Jordánsko. 
Zemi beduínů, biblických příběhů, 

starověkých staveb, kterou z  velké 
části tvoří poušť. Obdivovali jsme 
stavby rozlehlého skalního města 
Petra, které patří k  sedmi divům 
světa a na jehož objevování se vel-
kou měrou podílel Alois Musil, 
rodák z  Rychtářova u  Vyškova. 

S Poulíkovými jsme se podívali do Jordánska

Procházka s knihovnou
I když bylo letošní léto velmi horké a často jsme se snažili před sluníčkem schovávat, neodradilo nás to 
a s malými čtenáři a čtenářkami jsme vyrazili na procházku do přírody. 

Manželé Poulíkovi z Hostěrádek-Rešova nejen rádi cestují, ale také se o svoje zážitky z cest rádi dělí s ostat-
ními. Jsou skvěle sehraní. Laďa připraví techniku, promítá fotografie a videa, které Janička krásně provází 
slovem. Obdivuhodné je, že si pamatuje nejen všechny názvy míst, která navštívili, jména lidí, s kterými se 
setkali, ale i spoustu dalších podrobností. 

Ve čtvrtek 15. srpna jsme se ráno sešli v knihovně 
a pak se vydali objevovat přírodu v okolí naší vesnice. 
Nejdříve jsme si protáhli tělo na dětském hřišti u ško-
ly. Další zastávka byla u obecního sadu, kde jsme se na 

naučné tabuli dozvěděli, na jaké ovoce se můžeme těšit, 
až budou nedávno vysázené stromy plodit. U rybníka 
Sadkov jsme udělali zastávku na svačinu a potom jsme 
hráli hry. Pokračovali jsme polní cestou dál směrem na 
Bošovice, ale sluníčko nabíralo na síle a bylo čím dál 
větší horko, tak jsme přešli most a  po druhém břehu 
potoka jsme se vraceli zpět. Prohlédli jsme si bylinkový 
záhon na bývalém koupališti a přivoněli jsme si k by-
linkám. Díky tomu, že jsme zpívali, hráli hry a vyprá-
věli příběhy, nám cesta rychle uběhla a  sice zpocení, 
rozehřátí, ale šťastní jsme dorazili pod pergolu na farní 
zahradu. V kuchyňce jsme s dětmi připravili palačinky. 
Další hromadu palačinek nám přinesla Hanka Skle-
ničková z  fary. Bylo jich opravdu hodně. Ještěže nám 
s nimi pomohl pan farář a kluci Jochmanovi. Na farní 
zahradu za námi přišla Draha Tišerová, která dětem 
vyprávěla zajímavé příběhy z  otnické historie. Prima 
den jsme zakončili v knihovně. Monča Ingrová naučila 
děti skládat jeřáby z vyřazených knih. Procházka se vy-
dařila, společně jsme prožili pěkný den. Děkuji všem, 
kteří přišli. Byli jste báječní.

Dozvěděli jsme se, že Jordánsko je 
království, že pouze 4 % země jsou 
vhodná k zemědělství, jaké je kou-
pání v Mrtvém moři a spoustu dal-
ších zajímavých informací. K  pří-
jemnému prožití krásného letního 
večera přispěla i Leonka Leváková, 
která se postarala o  občerstvení 
všech návštěvníků, a  přitom ještě 
stihla poskládat a  uklidit veškeré 
nádobí v  kuchyňské lince na farní 
zahradě. Těšíme se na další cestova-
telskou přednášku milých manže-
lů Poulíkových, která se uskuteční 
v otnické knihovně v úterý 4. února 
2025. Tentokrát se podíváme do da-
leké Indie – země protikladů. 
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Pasování na čtenáře

se rytíř svého meče a pasoval je na čtenáře. Noví čtenáři 
stvrdili svým podpisem, že čtení a knihy budou střežit 
a uchovávat po celý svůj život. Za slib dostali na památ-
ku pěknou knihu s názvem „Králík je také jenom člo-
věk“, která nám zpříjemnila poslední dny ve škole. Po 
přečtení knihy děti namalovaly obrázky a  společně je 
předaly naší milé knihovnici. Moc děkujeme za krásný 
a nezapomenutelný zážitek. děti z 1. třídy

Školní rok prvňáčkům utekl opravdu jako voda. 
Všechny děti hltaly písmenka, aby si už konečně 
mohly přečíst slova a věty, která je v životě obklopují. 
11. června nastal i slavnostní den, kdy byly pasovány 
otnickým rytířem na čtenáře.

Udatný rytíř a jeho sličná paní nás přivítali v místní 
knihovně. Když všichni žáci předvedli své umění, ujal 

Jednou za dva měsíce se 
v knihovně uskuteční setká- 
ní rodičů a dětí do tří let. 

 Koncem června jsme využili 
pěkné letní počasí a udělali jsme si 
piknik na trávníku vedle knihovny. 
Četli jsme s dětmi příběh z knížky 
Nový domek pro myšku od oblí-
beného spisovatele Petra Horáč-
ka. Děti pak plnily zapeklité úkoly. 
Třeba, jak protáhnout jablíčko přes 
papír nebo jak postavit domeček, 
a ještě u něho vysadit zahrádku. 
Všechno se jim povedlo. Velkou 

S knížkou do života radost měly, když  
se mohly povozit  

na „kárce“, kterou 
jsme si vypůjčili 

z obecního úřadu.

 Na další setkání, které se usku-
tečnilo v úterý 3. září, přišly nové 
tváře. Tentokrát jsme četli z knížky 
Sportovní pohádky od spisovatel-
ky Zuzany Pospíšilové. A poté jsme 
v knihovně trošku sportovali. Z ma-
teřské školky jsme si vypůjčili barev-
ný padák a díky tomu jsme mohli vy-
zkoušet nové aktivity. Děti bravurně 
zvládly všechny sportovní disciplíny, 
a tak si za odměnu odnesly medaili.

Srdečně zveme děti do 3 let a je-
jich rodiče na další setkání, které se 
uskuteční v úterý 5. listopadu 2024 
od 10 hodin v  knihovně. 
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Od letošního roku jsme v  knihovně zavedli novou službu. Pořídili 
jsme několik společenských her, které si můžete zahrát v  knihovně 
a registrovaní čtenáři si je mohou vypůjčit i domů. 

Deskovky na doma i na hraní v knihovně

Blíží se období roku, ve kterém 
nás čekají dlouhé zimní večery, což 
je ideální čas na čtení nebo hraní 
společenských her. Proč bychom 
měli hrát společenské hry? Dětem 
hry neuvěřitelně rozšiřují schop-
nosti  – paměť, logické myšlení, 
zlepšení komunikačních doved-
ností, koncentraci. Děti se učí nejen 
vyhrávat, ale i prohrávat. Hraní her 
v dětech pěstuje důležité postoje pro 
budoucí život – reakce na úspěch či 
neúspěch, kontrolu vlastních pocitů 
před ostatními i  vůli. U  společen-
ských her spolu sedí u stolu přátelé, 
kamarádi, často celé rodiny – v tom 
je jejich největší dar a kouzlo. Hraní 
her spojuje lidi, a to má dnes velkou 
hodnotu, protože napomáhá vzá-
jemnému pochopení a úctě.

„Zklidni se, zaposlouchej a vší-
mej si. Obrať pozornost k  sobě 
a  prozraď nám, co je ti nejbližší. 
Co rozezní strunu tvého života? 
Jsou to kamarádi, přátelství, rodi-
na, tvoje záliby anebo třeba prá-
vě hudba. Hudba, která je uvnitř 
v  tobě i  všude kolem nás. Jsou 
to zvuky, které každodenně sly-
šíš anebo tóny, které tě obklopu-
jí, které hrají píseň tvého života? 
Psát můžeš o  tom, co máš rád, 
anebo třeba o tom, čemu rád na-
sloucháš.“

Jižní Morava čte letos na téma „Hudba mého srdce“

Soutěžní kategorie:
1. Kategorie próza  (1.–5. třída)
2. Kategorie próza  (6.–9. třída)
3. Kategorie poezie  (1.–5. třída)
4. Kategorie poezie  (6.–9. třída)
5. Kategorie výtvarná  

(MŠ a 1. třída, mohou být 
i skupiny – max. 5 dětí)

Pravidla soutěže
 Literární žánr není omezen. 

Děti mohou napsat povídku, 
pohádku, esej, báseň apod. 
Svoje literární dílo mohou 
děti doplnit obrázkem či jinak 
vyzdobit. 

 Komiks patří do kategorie 
próza.

 Rozsah literárního díla je 1 až 
3 strany ve formátu A4.

Do projektu na podporu dětského čtenářství Jižní Morava čte se zapojujeme už poněkolikáté. Letošní téma  
je hodně široké. Každý si může vybrat to, co je jeho srdci nejbližší. „Hudba mého srdce“ není jen o hudbě, 
ale také o dalších věcech, které dělají dětem radost. Může to být fotbal, čtení, malování, cestování, kamará-
di, spánek, cokoli dalšího, co děti napadne a co je baví. 

 Výtvarné dílo je bez omezení. 
Děti mohou odevzdat do 
soutěže např. kresbu, koláž 
nebo i 3D model.

 Ve výtvarné kategorii mohou 
soutěžit i skupinky dětí, ale 
pozor! Maximální počet dětí 
pro skupinu je 5.

 Uzávěrka soutěže je 
31. prosince 2024. 

Další informace: http://www.
jiznimoravacte.cz/soutez

Spolufinancováno Jihomorav-
ským krajem

Těším se na všechny básničky, 
komiksy, povídky, obrázky či jiná 
díla a dílka, která do soutěže dopu- 
tují. 

Jitka Bublová, knihovnice
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Ve středu 26. června se na zahradě Mateřské školy 
Otnice uskutečnil piknik pro děti a rodiče z mateřské 
školy. Na úvod zástupkyně ředitele Veronika Škrhá-
ková pozdravila všechny rodiče a poděkovala jim za 
účast a také se rozloučila s odcházející paní učitelkou 
Janou Kuklovou. Poté již následoval krátký kulturní 
program jednotlivých oddělení, který obsahoval pás-
mo básniček, písniček, říkanek a  který byl doplněn 
i  tancem. Na závěr Veronika Škrháková poděkovala 
rodičům za spolupráci a  všichni společně si mohli 
udělat na zahradě školky pěkný piknik a  prožít tak 
s  dětmi příjemné odpoledne. Děti měly připraveny 
různá stanoviště a hry, aby si zde také mohly pohrát 
s kamarády a vyzkoušet si své sportovní dovednosti 
jako zdatní „Sokolíci“.

K poděkování se připojuje  
i Hynek Zavřel, ředitel ZŠ a MŠ Otnice

Vítejte v Lesíku
S novým školním rokem uvítala děti i nová, větší za-
hrada. Zaměstnanci obce ji rozšířili směrem do škol-
ního lesoparku. Náš nový „Lesík“, jak mu s dětmi ří-
káme, nabízí dětem spoustu možností pro jejich hry 
a zkoumání přírody z bezprostřední blízkosti a v kaž-
dém ročním období. Kmeny stromů, které už ohrožo-
valy bezpečnost dětí, nám vytvořily přírodní kladiny 
a  překážky k  procvičování pohybových dovedností. 
Časem poskytnou dětem možnost pozorovat život 
v zetlelém dřevu. Doufáme, že sesbírané větve a listí 
na hromadě mezi stromy poskytnou úkryt nějaké-
mu ježkovi, který tak rozšíří počet zvířecích obyvatel 
naší úžasné školní zahrady. Kromě veverek, zajíce, 
bažanta, strakapoudů a sojek si naši zahradu oblíbily 

Piknik ve školce

dokonce i žluny. A co by to bylo za les, kdyby v něm 
nerostly houby. O to se postaral místostarosta se svojí 
motorovou pilou. Všem zručným obecním zaměst-
nancům děkujeme.

Veronika Škrháková
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Žáci 9. A se na svůj poslední školní 
výlet vypravili do Prahy. Cíl Praha 
byl určen záměrně, protože jsem 
zjistila, že děti naše hlavní město 
příliš neznají. Program byl dosti 
náročný. První den jsme hned po 
příjezdu odložili zavazadla a  vy-
dali se prohlédnout nejdůležitější 
pamětihodnosti Prahy. Nachodili 
jsme asi 12 km a kolem 18. hodiny 
končili na Petříně. Druhý den jsme 
hned po snídani vyrazili na Vyše-
hrad a následoval přesun na letiště 
Václava Havla. Zde jsme měli ex-
kurzi, při které jsme se pohybovali 
v autobuse přímo na letištní ploše 
a  sledovali přistávající a  odlétající 
letadla. Následně jsme navštívili 
výcvikové centrum pilotů s mnoha 

trenažéry, které velmi reálně simu-
lují skutečný let. Pak už rychle na 
hotel a  velká příprava na večerní 
program – návštěva Národního 
divadla a představení Naši furianti. 
Mnohé herce, které jsme znali jen 
z televize, jsem měli možnost vidět 
na vlastní oči. Po představení jsme 
si ještě prohlédli noční Prahu. Třetí 
den jsme zvládli výšlap na Žižkov 
a  prohlídku vojenského muzea, 
které zvláště pro hochy bylo velmi 
poutavé. Unavení, ale spokojeni 
jsme se vrátili domů. 

Tento výlet byl poslední společ-
nou akcí žáků 9.A třídy, doufám, 
že si jej užili.

Ivana Čermáková,  
třídní učitelka

Poznáváme Prahu Hodnocení žáků:
Výlet byl super, líbilo se mi 
všechno, ale občas mě bolely 
nohy.

Nejvíc se mi líbilo letiště, to 
bylo úžasný.

Prahu jsem si užil, čekal 
jsem, že to bude velká nuda, 
ale vadilo mi, že jsme moc 
chodili.

Bylo to dobrý.

V Praze se mně líbilo, hotel 
byl skvělý a výlety taky, 
nemám co vytknout.

V Praze to bylo super, 
památky se mi tam líbily. 
Hotel byl hodně dobrej 
a postel tam byla hodně 
pohodlná. Nejlepší čas byl 
večer, když jsme hráli karty 
a hodně jsme se smáli, ale 
nelíbilo se mi, že jsem si 
nemohla koupit pivsona. 
Celkově jsme si hodně 
pokecali a bylo to super.

Praha byla velice záživná. 
Všichni tam byli hodně 
milí a vůbec se tam 
nepomlouvalo. Moc se mi 
líbilo na hotelu, byly tam 
pohodlné postele a hezká 
koupelna. Nejlepší byl Mekáč 
vedle hotelu. Moc se mi líbily 
památky, ale výšlapy byly 
únavné

Bylo to úplně úžasné. Velice 
jsem si to užila. Hotel byl 
super a měli jsme hezkou 
koupelnu. Super část byl 
Mekáč vedle hotelu v 23:00
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Závěrečný koncert ZUŠ Františka France 

Základní a m
ateřská škola

V  pondělí 17. června se uskutečnil závěrečný koncert žáků ZUŠ 
F. France. Jsme velmi rádi, že učitelka klavíru Lenka Kurdíková dlou-
hodobě žáky vede a předává jim své zkušenosti. 

Žáci se postupně zdokonalují na 
hodinách hudební nauky, které pro-
bíhají v  odpoledních hodinách po 
vyučování a  jsme rádi, že jsou tyto 
hodiny hojně navštěvovány. Na-
vštěvují je jak ti nejmenší, tak i žá-
kyně, které již tyto hodiny navště-
vují mnoho let. Na koncertě bylo 
slyšet mnoho skladeb, které jsou 
známé z  filmů, jako např. Titanic, 

či Pán prstenů, ale také hudba ka-
pely Queen. Na závěr žáci obdrželi 
za svou snahu několik praktických 
drobností a  já přidávám i  několik 
fotografií. Moc přeji paní učitelce 
Lence Kurdíkové mnoho šikovných 
žáků a ať jí její práce stále baví a na-
plňuje.

Hynek Zavřel, ředitel  
ZŠ a MŠ Otnice
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žákům na Radnici v Otnicích

Ve středu 26. června se uskutečnil v odpoledním 
čase u obecního úřadu program ke Dni otců. 

S  kulturním pásmem se přišli pochlubit žáci 
pěveckého kroužku ZŠ Otnice pod vedením paní 
učitelky Lenky Kurdíkové a také děti z 1.třídy pod 

vedením paní učitelky Lenky Vojáčkové. Na kláve-
sy zahrály Vanda Svobodová a Magda Pavlovcová, 
žákyně 7. třídy a také Alena Kosíková, která již na-
vštěvuje střední školu. Velmi pěkný program do-
provodili slovem žáci 9.B třídy Petr Muric a Monika 
Ingrová.

Moc bych chtěl poděkovat paní učitelce Lence 
Kurdíkové, která tento program organizačně při-
pravila.

Slavnostní ukončení školního roku probíhá tradičně 
vždy poslední červnový školní den na obecním úřadě. 

Žáky přišli podpořit rodiče, prarodiče i  sourozenci 
a byla zde velmi příjemná atmosféra. Pan starosta popřál 
žákům hodně úspěchů na středních školách i v osobním 
životě a spolu s třídními učiteli a panem ředitelem ško-
ly předal žákům pamětní listy a  závěrečná vysvědčení. 
Žáci si připravili zajímavé povídání o tom, co jim škola 

dala a na co budou dlouhé roky rádi vzpomínat. Tříd-
ní učitelky Ivana Čermáková a Jana Hladká předaly žá-
kům několik osobních rad a bylo jasně vidět, že louče-
ní to bylo velmi těžké. Na závěr ředitel školy zdůraznil 
žákům, že svým jednáním a vystupováním na středních 
školách budou již reprezentovat nejen svou rodinu, ale 
i naši školu a obec, odkud pochází. Na závěr programu 
ředitel a starosta poděkovali všem přítomných za účast 
a podporu.

Den otců s programem u místní radnice
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Ocenění nejlepších žáků na závěr školního roku 2023/24

V  pátek 28. června proběhlo na sále školy slavnostní vyhlášení nejlepších žáků, kteří byli na ocenění  
navrženi třídními učiteli. Někteří žáci paní učitelce či panu třídnímu učiteli pomáhali v třídní samosprávě. 

Základní a m
ateřská škola

drželi přímo od ředitele školy. 
Na I. stupni k  těmto úspěšným 
žákům patřili: Martin Voráč, 
Hynek Bosák, Viktorie Kyprová, 
Josef Sekanina, Kryštof Smeta-
na, Sabina Voráčová, Isabelle 
Khoury, Ondřej Kareš, Adriana 
Fialová, Silvie Kvasničková, Ma-
rika Bosáková, Vladimír Kypr, 
Leopold Šebr, Antonie Sekani-
nová, Karolína Marková, Filip 
Chudaszek, Tibor Salajka, Tere-
za Polanská, Monika Červinko-
vá, Alena Dvořáková, Viktorie 
Eltschkner a  David Ruber. Na 
II. stupni byli oceněni žáci: Nela 
Matoušková, Tobiáš Havránek, 

Ondra Havlík, Monika Ingrová 
a Denisa Křivánková.

Ředitel školy také poděkoval 
všem pedagogům za jejich práci 
a  paní učitelce Ludmile Vojáč-
kové předal květiny a poděkoval 
jí za dlouholetou práci pro Zá-
kladní školu Otnice, které si vel-
mi váží. K poděkování se připojil 
i starosta Pavel Mezuláník.

Na závěr programu si žáci 9.A 
a 9.B připravili na sále slavnostní 
rozloučení. Nejdříve poděkovali 
učitelům za jejich práci a  zhod-
notili jejich snahu, na závěr pus-
tili fotografie a  videa z  různých 
výletů, exkurzí, které v průběhu 

Mnoho žáků školy se zúčast-
nilo v  průběhu školního roku 
řady soutěží, například sportov-
ních, výtvarných, literárních, 
vědomostních i přírodovědných. 
A  ti nejúspěšnější byli oceněni 
pochvalou třídního učitele, po-
chvalou ředitele školy či diplo-
mem s  poukázkou, kterou ob-

Eliška Struhařová, Ellen Luňáč-
ková, Dominik Fišer, Monika 
Kopřivová, Lukáš Novotný, Vác-
lav Sypěna, Vít Kvasnička, Jitka 
Peksová, Sebastian Jelínek, Eliš-
ka Brychtová, Matěj Zlatníček, 
Jan Kříž, Matěj Volša, Viktorie 
Kaloudová, Anežka Dvořáková, 
Dorota Krejčí, Alexandr Kouřil, 

školních let zažili a na které bu-
dou rádi vzpomínat.

Na závěr programu ředitel 
školy popřál všem žákům i učite-
lům pěkné prázdniny.

Hynek Zavřel, ředitel  
ZŠ a MŠ Otnice

Ocenění žáci 7. B Ocenění žáci 8. a 9. tříd
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Za pár dní začíná září,
což znamená nekonečné drcení.
Nemáš ráno z postele chuť vstát,
všichni říkají, že stejně jenom budeš 

posedávat.
To nekonečné stresování
nám nepomáhá ve spaní.
Těžké batohy na zádech,
však nestojíš na frontě v zástupech.
Každý říká buď rád, že můžeš studovat,
přeci jen nemusíš o svůj život bojovat.
Já potýkám se se svojí myslí, 
a poslouchám, jak hlasy se mi v ní 

překřikují.
Není drsná vojna,
ale jistá krutá realita.

Okolí nám říká, že nic neumíme,
ale my se fakt moc snažíme.
Drtíme se do noci,
ale i tak vám to nestačí.
Škola je tak nekonečný kolotoč,
který říká, toč se toč.
Psychika si s námi zahrává
a já začínám prohrávat.
My nejsme líní, 
jen už jsme z toho všeho unavení.
Špatné známky, pocuchané nervy,
to vše nás přivádí do depresí.
Ani terapie nestačí,
kolotoč se pořád otáčí.
Když večer oči zavírám
a svými špatnými známkami  

se prodírám.
Jednou, možná víckrát,
nechci se těmi stresy už víckrát zabírat.

Škola je pro budoucnost důležitá,
nemusím být dokonalá,  

chci být hlavně šťastná a zdravá.
Však počkej, tebe to bude jednou mrzet,
já nic neříkám o tom, že nechci studovat.
Ale já nejsem stroj přece,
nemusíš na mě tak prudce.
Nikdy neveď děti svojí kariérou,
ať dělají to, u čeho rádi budou.
Ano, morálka je důležitá, 
ale nikdy nesmí být překročená.
Naslouchejte svým dětem, 
protože můžou být pod velkým tlakem.
Tak dávejte pozor na naše city,
nemáme totiž nervy z oceli.
Tomu můžete zabránit i vy,
než se stane něco horšího
než jen špatné známky.

Simona Jaroslava Matějíčková

Slavnostní zahájení školního roku v Základní škole Otnice

V pondělí 2. září byl slavnostně zahájen školního rok v Základní škole Otnice. Všichni žáci se shromáž-
dili na sále školy, kde ředitel přivítal všechny přítomné, žáky, učitele i rodiče. Následně představil všech-
ny členy pedagogického sboru a také nově nastoupivší učitele: Bohdana Hladkého (učitele matematiky),  
Alici Chromečkovou (učitelku zeměpisu, tělesné výchovy) a  Kateřinu Horákovou (učitelku I. stupně).  
Také představil dvě nové asistentky pedagoga, Hanu Nedomovou a Ivanu Škrhovou.

Pak už byli na pódiu pozváni žáci 1.třídy, kterých 
je letos celkem 21. Z Otnic je 13 žáků, z Lovčiček 
sedm žáků a jeden žák je z Bošovic. Žáci obdrželi od 
paní učitelky Jitky Kroutilové pamětní listy, přívěs-
ky s logem naší školy i krásného „Večerníčka“. Ná-
sledně přišli pozdravit naše nejmenší i pan Bartoš, 
starosta Lovčiček a Pavel Mezuláník, starosta Otnic, 
který přinesl prvňáčkům upomínkové předměty 
a popřál jim, ať se jim v naší škole daří a mají samé 
pěkné známky. Rodiče si pak mohli udělat pěknou 
fotografii s dítětem na památku tohoto slavnostního 
okamžiku. Ředitel školy pak ještě přivítal naše nové 
žáky 5. tříd z Bošovic a Milešovic, kterých je v 5.B 

třídě celkem 25 a také žáky, kteří se během prázdnin 
přistěhovali, či přestoupili do naší školy. 

Celkový počet žáků naší školy je na úvod nového 
školního roku 316, na I. stupni se v  6 třídách učí 
140 dětí, na II. stupni se v 8 třídách učí 176 dětí. 
Novinkou pro všechny žáky bude zcela nová další 
učebna informatiky s 23 počítači a také nové pod-
lahy již ve všech třídách I. stupně.

Děkujeme rodičům i  prarodičům, kteří přišli 
podpořit naše prvňáčky. Všem žákům přeji úspěš-
ný start do nového školního roku a novým žákům, 
ať si najdou v brzké době nové a hlavně dobré ka-
marády.

Škola
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Sportovní kukátko

Ve středu 25. září proběhla v naší škole tradiční Zá-
topkova štafeta, do které se zapojily děti Mateřské 
i Základní školy Otnice. Počasí nám tentokrát přá-
lo, a  kromě ranní mlhy, která se záhy rozplynula, 
bylo na konec září slunečné a krásně teplé počasí.

Děti z  mateřské školy měly ovál menší a  žáci zá-
kladní školy samozřejmě větší. Cílem bylo za 30 mi-
nut uběhnout co nejdelší vzdálenost. Dětem z mateř-
ské školy pomáhaly paní učitelky i žákyně 9. třídy, aby 
jim ukázaly správný směr, kudy mají běžet. Touto tra-
diční atletickou disciplínou si připomínáme našeho 
skvělého atleta z dob minulých Emila Zátopka, který 
získal na dlouhých běžeckých tratích mnoho skvělých 
výsledků, včetně olympijských zlatých medailí. Tato 
aktivita pomáhá vytvářet dobré vztahy v třídních ko-

lektivech a domnívám se, že vede žáky ke sportu a ke 
zdravému pohybu. Následně pak mohou někteří žáci 
pokračovat v kroužku atletiky, který dlouhodobě pro-
bíhá v naší škole každé středeční odpoledne. 

Celkem žáci otnické školy (základní i  mateřské) 
uběhli 134.270 m, což je o  10 km více než minu-
lý školní rok. Není zcela důležité, která třída uběhla 
nejdelší vzdálenost, ale jen pro zajímavost to uvést 
mohu. Z II. stupně byla nejúspěšnější 9. B třída, která 
uběhla celkem 10.000 m, 6. A třída 9.600 m a 8. B tří-
da 9.000 m. Ze tříd I. stupně byla nejúspěšnější 5. A, 
která uběhla takřka 9.000 m, 4. a 5. B třída 8.000 m.

Velká pochvala za bojovnost a  vytrvalost patří 
všem žákům naší školy. Zejména pak těm, kteří mu-
seli uběhnout více kol, protože v  jejich třídách bylo 
mnoho žáků nemocných. Jsou to Vojtěch Samec, 
Matěj Vokurka a David Šimpera ze 7. B třídy, a také 
Karolína Pavlasová, Adéla Voráčová a  Viktorie Ka-
loudová z 9. A třídy.

Všem učitelům za organizaci akce  
i žákům za podporu dobré věci děkuje  

Hynek Zavřel, ředitel ZŠ a MŠ Otnice

Zátopkova štafeta 



č t v r t l e t n í k  o b e c n í h o  ú ř a d u  v  o t n i c í c h34
Ak

ce
 pr

o d
ět

i

V posledních dvou týdnech prázdnin se uskutečnil dět-
ský letní tábor připravený zájmovým spolkem Bludička. 
Jednalo se o první ročník a lepší start jsme si opravdu 
nemohli přát.

V  rámci celotáborové hry děti zachraňovaly planetu 
Zemi, na které se kvůli odpadkům nedalo dále žít. Muse-
ly se tedy vydat na dobrodružnou cestu cizími galaxiemi. 
Každý den navštívily jinou planetu, například Ohnivou, 
Bojovou, či Párty planetu, kde měly za úkol získat vzác-
ný artefakt právě pro záchranu naší planety. Program byl 
opravdu nabitý hrami jak pro týmy, tak i pro jednotlivce. 
Děti se navíc také učily i táborové dovednosti, díky kterým 
pak mohly získat táborové bobříky. 

Letos se tábor uskutečnil na táborové základně Zou-
valka u  Brněnské přehrady, což nám dalo 
možnost povozit děti na parníku a v rámci 
celodenního výletu vycestovat do Brna na 
výstaviště, kde jsme navštívili výstavu Space 
Mission a Planetu Zábavy.

Jelikož nám počasí přálo, mohli jsme si 
program užít naplno. Děti byly na konci tá-
bora nadšené, a to je pro nás to hlavní. Dou-

První tábor s Bludičkou

fáme, že se s táborníky potkáme i další rok, a třeba přibu-
dou i nějaké nové tváře. Pokud vás náš tábor zaujal, nebo 
se chcete dozvědět ještě více podrobností, můžete navštívit 
náš web www.spolekbludicka.cz, kde naleznete i Deníček 
táborníka, tedy náš letošní tábor den po dni.

Závěrem bych ještě chtěla poděkovat obci Otnice za 
podporu a propagaci našeho tábora.

Natálie Trávníčková a Lucie Voráčová 
za zájmový spolek Bludička
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Akce pro děti

Ó ty lidská havěti,
vypadá to, že konec prázdnin bude už tradičně pat-
řit vodnickému hemžení na mém rybníku, totiž Na 
Zumru. Léto se nám letos předvedlo v plné síle a za-
čínalo mi být už trochu smutno, proto jsem pozval 
k sobě ve středu 28. srpna lidský potěr, abychom si 
užili společně s dalšími vodníky a vílami poslední 
prázdninové dny. Už se mi zajídal žabinec a  vod-
ní řasy stokrát jinak, a  proto jsme s  vodní žouželí 
vymysleli piknik. Nasmažené řízky, koláče s  dro-
benkou, tvarohem i ovocem, dobroty sladké, slané 
i kyselé nám zavoněly už od vesnice, a tak jsme za 
kus žvance moc rádi stáli fotografům a fotografkám 
modelem. Pryč už jsou časy, kdy se vodníci starali 
o to, kolik dušiček ve svých hrníčcích nastřádají. Za-
tímco víly si drží linii a ladně krouží nad hladinou 
rybníků, zelení pantátové nepohrdnou kdejakým 
žvancem, kterým si rádi zpestří svůj jinak poněkud 
monotónní jídelníček. Kdoví, jestli nás nepřiláká 

Prázdninový piknik 
na farní zahradě 

I během letních prázdnin se  
Otnické maminky pravidelně 
setkávaly v  prostorách bývalého 
SADu. V horkých letních dnech 
jsme udělaly výjimku a sešly se na 
farní zahradě. Děti si vyhrály ven-
ku a mohly se ochladit v bazénku. 
Maminky připravily drobné ob-
čerstvení a všichni se dobře bavi-
li. Akce se pro velký úspěch ještě 
opakovala. 

 Otnické maminky

Na Zumru bylo hej

vůně svatomartinských hus až na vaše prahy. Buďte 
ve střehu, protože vodníkům už zase kručí v břiše.

Raci, pulci, sardele 
zdraví vás Zumrák vesele
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ZO ČSCH Otnice pořádala 17. a 18. srpna okresní výstavu mladých samců a samic králíků spojenou s míst-
ní výstavou drůbeže a holubů. I přes velmi teplé počasí, které našim zvířatům moc nesvědčí, bylo vystaveno 
celkem dost zvířat. 
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Otničtí chovatelé

Králičí hop
Součástí okresní výstavy byly letos i oficiální závody 
klubu králičího hopu. Zúčastnilo se ho celkem 14 zá-
vodníků z  celé České republiky. Závody probíhaly 
od 8 hodin ráno do přibližně 15:30 na travnaté ploše 
před radnicí a závodilo se v těchto disciplínách: lehká 
rovinka, lehký parkur, střední rovinka, střední par-
kur, skok vysoký a skok daleký. Hlavním rozhodčím 
závodů byl Miloslav Sedláček. Skvěle si na závodech 
vedli i závodníci okresu Vyškov. Celkem náš okres re-
prezentovalo 5 závodníků a nejlépe si vedly – Terka 
Řezníčková (1. místo lehká rovinka a  lehký parkur, 
3. místo střední parkur a skok daleký) a Barča Sadíl-
ková (3. místo střední parkur, 2. místo lehký parkur 
a skok vysoký). 

Jaroslav Kouřil, předseda  
odborné komise chovatelů králíků

Vystaveno bylo 100 kusů králíků od 23 vystavova-
telů. Vystavení králíci měli dobrou úroveň. Nejlepší 
kolekci vystavil Matěj Zbořil, jehož kolekce získala 
385,5 bodu a značně převyšovala ostatní králíky. Jed-
nalo se o stříbřité černé. U těchto zvířat je náběh na 
titul mistra České republiky. Samec i samice z této ko-
lekce byli zároveň nejlepší z celé výstavy. Další králí-
ky, kteří byli na velmi pěkné úrovni, vystavili: Roman 
Zbořil – velký světlý stříbřitý, Bořivoj Daněk – činčila 
velká, František a David Petrželovi – oba novozéland-
ští červení, Judasová Simona – stříbřití světlí. 

Své králíky zde představili také mladí chovatelé, 
nejlepší byl Alexander Zdražil – Rhonský, zakrslé be-
rany bílé modrooké vystavil Adam Pouchlý.

Dále bylo vystaveno 70 kusů drůbeže, což je vel-
mi pěkné číslo. Také skladba zvířat byla pestrá. Byl 
zde k vidění celý průřez chovanými plemeny, a to od 
krůt přes husy a kachny, velké slepice až po bojovnice 
a zdrobnělá plemena. Posuzovatelé nejvíce ohodnotili 
australky černé od přítele Sedláře. 

Vystaveno bylo také 55 holubů různých plemen.
Domnívám se, že výstava to byla velmi pěkná a orga- 

nizátorům se vše zdařilo a patří jim poděkování.

Tomáš Pouchlý, předseda okresní organizace  
Českého svazu chovatelů
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ce, jste srdečně zváni v pátek 22. listopadu v 17 hodin 
do naší knihovny na moji přednášku.

Soutěže pro děti a mládež
V  tomto roce se také účastním setkání zástupců na 

úrovni územního sdružení Vyškov. Kromě administra-
tivních záležitostí je i velkým tématem práce s mládeží. 
Jak oslovit a přitáhnout ideálně děti do vnímáni krajiny, 
jak vybudovat jejich kladný vztah k přírodě a nalákat je 
na práci péči o krajinu, nebo samotné zahradničení. Na 
podporu těchto myšlenek vypsala centrála dvě soutě-
že  – výtvarnou a  fotografickou. Obě mají uzávěrku až 
na začátku příštího roku. Více informací se dočtete na 
letácích, které najdete ve vývěskách i dveřích školy. 

Léto u zahrádkářů

Jaké bylo léto u zahrádkářů? Žel jako téměř všude – suché a teplé. Úroda mnoha druhů ovoce i zeleniny 
se o svou sklizeň přihlásila dříve, než bývalo obvyklé s větším či menším výnosem. Změna klimatu je tu 
a všichni budeme muset začít přírodu znovu vnímat a přizpůsobit se. Dobrá zpráva však je, že i přes nároč-
nější podmínky pro pěstování se našim zahrádkářům daří. 

Páteční dobrý jarmark
Také letos se konaly páteční prodejní trhy u hřbi-

tova. Toto páteční setkání lokálních prodejců a  na-
kupujících se povedlo uskutečnit třináctkrát během 
léta a dovolím si napsat, že pokaždé bylo úspěšné. Je 
skvělé, že lokální ovoce, zelenina i další výpěstky se 
dostávají přímo k místním občanům. 

Vzdělávací seminář pro zahrádkáře
Český zahrádkářský svaz přes léto také pořádá před-

nášky a vzdělávací seminář pro zástupce ze základních 
organizací. Osobně jsem se letos účastnila semináře, 
který byl organizován v  Rajhradě. Obsah byl bohatý 
a  velice zajímavý. Pokud vás zajímají bližší informa-

Děkujeme otnickým zahrádkářům za krásný dárek. 
Pobyt ve Vile Jiřinka v Luhačovicích jsme si moc užili. 
Přálo nám i počasí. Posíláme pozdrav čtenářům a čte-
nářkám Otnického zpravodaje.

Jiřina a Petr Havelkovi
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Zájezd do Boskovic

Zahrádkáři si také na konci léta dopřáli odměnu 
v podobě zájezdu. Zájezd se konal krásnou zářijo-
vou sobotu a vše klaplo dle plánu. 

Ráno 7. září jsme se vydali autobusem směrem na 
Boskovice. Už v autobuse panovala pohodová atmo-
sféra. Po příjezdu na náměstí v Boskovicích a po de-
gustaci burčáku od paní Luskačové (který byl neplá-
novaným, ale skvělým oživením) byla naše skupina 
předurčena prožít krásný den. V Boskovicích jsme za 
dopoledne absolvovali prohlídkový okruh židovskou 
čtvrtí s průvodcem. Jednalo se o velký okruh s mno-
ha informacemi a průvodcem znalým daného téma-
tu. Prohlídkový okruh končil na židovském hřbitově 
na okraji města. S únavou v nohách jsme se vydali na 
oběd do hotelu Slavie. Oběd byl pro všechny vzpru-
ha a doplnění energie. Chutné jídlo, krásné prostředí 
a rychlá obsluha. Po obědě nás čekala prohlídka inte-
riéru zámku. Mladá průvodkyně byla plachá, ale naši 
skupinu zámkem provedla. Zámecké zahrady jsou 
nyní pro návštěvníky uzavřené. takže se autobusem 
přesouváme do obce Borotín, kde máme v plánu pro-
hlídku arboreta, místní zahradnické prodejny a ukáz-

ku pohyblivých betlémů. Po arboretu se každý pro-
chází sám a může vnímat stav krajiny. Sucho a teplé 
klima mění náš okolní svět. Zde bylo vidět, že i přes 
péči a snahu není příroda stejná jako dříve. Postupně 
přecházíme z  arboreta do prodejny, kde téměř kaž-
dý najde nejednu rostlinu, kterou si kupuje a odváží 
do své zahrádky či podzimního truhlíku, který bude 
zdobit naši obec. Po skupinách také vstupujeme do 
soukromé expozice betlémů. Betlémy zatím spí, ale 
majitel je postupně začne připravovat na vánoční čas. 
To už se blíží pátá odpolední hodina a všichni se, plní 
zážitků a  krabic plných rostlin, přesouváme k  auto-
busu, který nás odveze zpět domů. Pan řidič, který 
byl celý den profesionál, otevírá úložné prostory a my 
plníme autobus. Každý už je rád, že sedí a nechá se 
odvézt domů. Výlet byl jak obsahem, tak i časovým 
harmonogramem velmi zdařilý. Velké poděkování 
patří Zdence Čechové, která výlet organizovala. Dě-
kuji také všem, kdo se výletu účastnili a věnovali svůj 
vzácný čas našemu spolku. 

Dáša Sloupová,  
místopředsedkyně ZO ČZS Otnice 
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Nedílnou součástí kulturního kalendáře obce  
Otnice je již několik let gastronomicko – společen-
ská akce Gulášfest. 

V letošním roce tomu nebylo jinak, jen z  jarního 
nebo podzimního termínu jsme tentoktráte zvolili 
ten jarní. Volba to byla šťastná, počásí přálo, soutěží-
cích se sešlo víc než dost a návštěvníci měli možnost 
ochutnat nepřeberné množství gulášů různých chutí 
a složení – od tradičních z hovězího masa až po zvěři-
nové variace. K tomu výborná uzená cigára z udírny, 
a aby nebyla v tom hezkém téměř letním počasí žízeň, 

Pro letošní rok jsme si pro návštěvníky připravili 
několik změn. Tou první byla živá kapela. K poslechu 
a tanci po celou dobu hrála kapela Impuls z Blučiny. 
Druhou, premiérovou změnou, byly nové dresy pro 
všechny pořadatele, aby bylo případně pro návštěv-
níky snažší pořadatele požádat o  pomoc, či splnění 
přání. Třetí změnou bylo po předchozích zkušenos-
tech použití stejných kotlíků na vaření gulášů, aby 
byly stejné podmínky pro všechny soutěžící a naplno 
tak mohli soutěžící využít potenciál svých zkušeností, 
nápadů a receptů. 

Letošní ročník se podařil a měl dokonce i několik 
nej: Byl největší výběr nápojů, zapojilo se nejvíce dob-
rovolníků do organizace, což návštěvníci odměnili 
hojnou účastí, která byla taktéž největší za poslední 
léta. Všem organizátorům, sponzorům a  návštěvní-
kům patří úpřímné díky a už nyní se těšíme na další 
ročník 2025. 

Martin Heřmanský

Gulášfest

bylo na výběr několik druhů piva, míchaných koktej-
lů a nealkoholických nápojů. Soutěže o nejlepší guláš 
se zúčastnili zkušení matadoři i nováčci. Ti nejlepší 
si odnesli ceny ve dvou kategoriích – soutěž odborné 
poroty a hlasování diváků.
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Blahopřejeme Dušanu Matouš-
kovi, který vyhrál běh na 5 km 
v kategorii 55+, a Zdeňku Rafa-
jovi, který jen o tři vteřiny poz-
ději doběhl na 2. místě. 

T-Mobile Olympijský běh, je-
hož pořadatelem je Český olym-
pijský výbor, se konal ve středu 
19. června. V  jeden den, přesně 
v jeden čas vybíhají s živým star-
tem na vlnách Radiožurnálu tisí-
ce běžců po celé České republi-
ce. Start, cíl i zázemí bylo v Brně 
v areálu „Komec“, v městské části 
Brno-jih. Závod byl odstartován 
u  rozhledny. Trasa vedla podél 
řeky Svratky na běžeckých asfal-
tových trasách. Účastníci běhu 
si užili radost z  pohybu a  svou 
účastí v závodě podpořili Českou 
olympijskou nadaci. Různí běžci, 

Otničtí sportovci bodovali v T-Mobile Olympijském běhu 

různá místa, jedna myšlenka. To 
je motto T-Mobile Olympijské-
ho běhu, který se koná na počest 

založení Mezinárodního olympij-
ského výboru. 

-red-
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Vyhráli domácí poměrem 6:1, ale podle ohlasů 
sportovců nebylo důležité, kdo vyhrál. Všichni si 
výborně zahráli. Drobným šrámem na kráse bylo 
nešťastné zranění hrotového útočníka Mariana 
Špunara. Utkání ve fotbale se uskutečnilo při příle-
žitosti šedesátých narozenin Jaroslava Bubly a Du-
šana Matouška. Po skončení utkání kulatiny všichni 
společně oslavili. Na jubilanty čekalo milé překva-
pení. Oba dostali velký zlatý pohár, dres se jménem 

a něco dobrého na zub. Ovšem oslavenci měli nej-
větší radost z pohodové atmosféry, která byla nejen 
na hřišti, ale i při posezení pod plechem. K dobré 
náladě na oslavě velkou měrou přispěl Jaromír Va-
cek, který krásně hrál na svoji harmoniku. Všichni 
odcházeli domů spokojení, že se setkali, zazpívali si 
a společně si užili velmi příjemný letní večer. 

-red-

Přátelské fotbalové utkání vyhráli domácí

V sobotu 24. srpna bylo parné odpoledne, přesto přijel do Otnic fotbalový tým veteránů z Lovčiček a sehrál 
přátelské utkání s místním mužstvem senior fotbalistů. 
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Tradičně poslední srpnová sobota opět patřila ve 
sportovním areálu v Otnicích tenisu. Uskutečnil se 
zde 18. ročník tenisového turnaje čtyřher Otnice 
Open 2024. Turnaj se konal po tříleté odmlce na 
zrekonstruovaných kurtech.

Po velkých odhlašovacích turbulencích z  důvo-
du zranění a  nemocí se zúčastnilo pouze sedm sta-
tečných dvojic. Zvolený hrací systém zápasů v jedné 
skupině „každý s každým“ se jevil všem zúčastněným 
jako nejlepší, tím totiž bylo zajištěno pro každý pár 
minimálně šest utkání. Po krátké uvítací řeči pořada-
tele se první zápasy rozehrály po 9. hodině. Jelikož 
se hrálo na všech třech kurtech současně, základní 
skupina byla dohrána kolem 14. hodiny. Ze skupi-
ny vzešlo improvizované play-off, kde vítěz skupiny 
hrál s druhým umístěným o celkové prvenství a třetí 
a čtvrtý nejúspěšnější pár ze skupiny o bronz.

Finále bylo soubojem generací, kde proti sobě na-
stoupili Jaroslav Salajka s  Markem Šebečkem proti 

Radimu Cupákovi a  Zdeňku Urbánkovi. Zkušenější 
domácí dvojice zvítězila poměrem 6:1 a  turnaj vy-
hrála opět po 18 letech. Konečné třetí místo patřilo 
posledním vítězům tohoto turnaje Víťovi Čarvašovi 
a Michalu Procházkovi z Lelekovic.

Nutno zdůraznit, že se turnaj obešel bez jakýchko-
liv excesů a sporů na kurtě i mimo něj s výjimkou ne-
gativních ohlasů téměř všech účastníků na nerovnost 
nového povrchu.

Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří se účast-
nili této akce a tím prodloužili její tradici. Věřím, že 
si všichni užili krásný letní den, zahráli si dobrý te-
nis a také si pochutnali na grilovaných specialitkách, 
které neodmyslitelně patří k tomuto turnaji.

Závěrem bych chtěl také poděkovat organizačnímu 
týmu, zejména Marku Šebečkovi a Haně Šimáčkové 
za vzornou obsluhu a připravený areál.

Za tenisový oddíl Otnice přejeme hezké podzimní 
dny.

Jaroslav Salajka

Bílí na modrém

Výsledková listina:
01. Salajka Jaroslav – Šebeček Marek, Otnice
02. Cupák Radim – Urbánek Zdeněk, Otnice – Újezd u Brna
03. Čarvaš Víťa – Procházka Michal, Lelekovice
04. Jůn Ladislav ml. – Jůn Ladislav st., Vyškov
05. Mráz Igor – Fianta René, Velešovice
06. Papež Roman – Hakl Jiří, Slavkov u Brna
07. Čarvaš Milan – Červený Pavel, Ivančice
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Sobota 19. října 2024
BURZA DĚTSKÉHO PODZIMNÍHO A ZIMNÍHO

OBLEČENÍ A SPORTOVNÍCH POTŘEB
Dělnický dům

Sobota 26. října 2024
HUMANITÁRNÍ SBÍRKA

Dělnický dům

Čtvrtek 31. října 2024
HUDEBNÍ PODVEČER S TÓNIKOU

Obecní knihovna

Čtvrtek 7. listopadu 2024
PODIVNÉ PŘÍBĚHY OCHRÁNCE PŘÍRODY 

MOJMÍRA VLAŠÍNA
Obecní knihovna

Sobota a neděle 9. a 10. listopadu 2024 
BROUK V HLAVĚ

Dělnický dům

Čtvrtek 14. listopadu 2024
KYBERBEZPEČNOST PRO VŠECHNY

Obecní knihovna

Sobota 16. listopadu 2024
UKÁZKA ŘEMESEL A RUČNÍCH PRACÍ

Dělnický dům

Neděle 17. listopadu 2024
LAMPIONOVÝ PRŮVOD

Pátek 22. listopadu 2024
PŘEDNÁŠKA Z VÍKENDOVÉHO KURZU 

PRO ZAHRÁDKÁŘE 
Obecní knihovna

Pátek 29. listopadu 2024
DUCHOVNÍ SETKÁNÍ S EMERITNÍM BISKUPEM 

VOJTĚCHEM CIKRLE 
Kostel sv. Aloise

Sobota 30. listopadu 2024
TVOŘENÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ

Farní zahrada

Neděle 1. prosince 2024
VÁNOČNÍ KONCERT

Dělnický dům

Čtvrtek 5. prosince 2024
MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA

Dělnický dům

Sobota 7. prosince 2024
ZPÍVÁNÍ U VÁNOČNÍHO STROMU

Náves u radnice

Neděle 15. prosince 2024
VÁNOČNÍ JARMARK 

U radnice

Úterý 24. prosince 2024
TROUBENÍ TRUBAČŮ

Čtvrtek 26. prosince 2024
SETKÁNÍ NA ŠTĚPÁNA

Rybník V Poltni

Vaše	příspěvky	do	dalšího	čísla	zpravodaje	 
zasílejte	na	e-mail:	otnicky.zpravodaj@seznam.cz

Uzávěrka	příštího	čísla:	1.	prosince	2024
Redakční	rada:	Jitka	Bublová,	Dagmar	Kovaříková	a	Dana	Sekaninová

Registrováno Ministerstvem kultury ČR 
pod registračním číslem MK ČR E 13052 

Vydává obec Otnice čtvrtletně.
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KINOKAVÁRNA

Pátek 25. října 2024
VLNY

Drama/Thriller/Historický
Česko/Slovensko, 2024, 131 min.

Neděle 27. října 2024
JÁ, PADOUCH 4

Animovaný/Dobrodružný/Komedie/Rodinný
USA, 2024, 94 min.

Další promítání filmů  
bude v pátek 22. listopadu  

a v neděli 24. listopadu.
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